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“Deputāt Čukča, 
brauc mājās!” Tikumi 
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Dakter’s dos
“Dakter’s dos, dakter’s dos, dakter's brīvu dienu dos...” Tā 
savulaik populārais estrādes dziedonis Viktors Lapčenoks 
izpildīja jautru dziesmiņu par dzīves baudītāju, kas pēc 
vētrainas nakts vienmēr dabū brīvu dienu – jo dakter’s 
nav nekāds nezvērs, viņš pacienta situāciju izprot gana 
labi... Laiki mainās, bet tikumi, kā zināms, mainās daudz 
gausāk. Daktera dotās brīvās dienas šajos laikos mazāk iz-
platītas pēc zaļumballes nogurušajiem svinētājiem, toties 
tiem, kam bargā likuma elpa dvašo pakausī, “slimības 
lapa” ir īstā panaceja un glābiņš visās dzīves situācijās.

Jaunā datu aizsardzības regula, protams, liedz iegrimt sīkumos 
par viena vai otra publiskā personāža patieso veselības stāvokli, 
taču šīs nedēļas Ventspils pilsētas un novada galvenā aktualitāte 
– notikumi bērnu namā “Stikli” – liek atkal aktualizēt seno prob-
lēmu: līdzko pie apvāršņa savelkas negaisa mākoņi, zināma daļa 
atbildīgo amatpersonu pēkšņi kļūst trakoti nevarīgi, nedziedinā-
mi slimi un ilgstoši nesastopami nevienam, izņemot medicīnisko 
personālu. Un tad nu atkarībā no rocības un izdomas bagātības 
konkrētais notikumā iesaistītais subjekts liekas slimības gultā. 
Vai nu nepieciešama ilgstoša ārstēšanās kādā vārdā nenosauktā 
ārvalstu klīnikā, vai arī – pilnībā jānododas pašmāju mediķu aprū-
pei. Bet pati slimība ierasti ir tik smaga, ka cilvēks nekādi nav 
spējīgs ne tikai pieņemt atbildīgus lēmumus, bet pat atbildēt uz 
vienkāršiem telefoniski uzdotiem jautājumiem...

Protams, protams, neviens nevar un arī negrib apgalvot, ka 
ilgstoša slimība kādu dienu nevar pēkšņi pārtraukt jūsu tik ieras-
to veselīgo dzīves ritējumu. Tā diemžēl gadās. Tomēr paradok-
sālā kārtā slimības saasinājumi ārkārtīgi bieži nāk tieši laikā, kad 
pārbaudošās institūcijas, tiesībsargājošās iestādes vai citi nelūgti 
kontrolieri grasās ķerties pie personas vai viņa vadītās iestādes 
rūpīgas izvētīšanas. Un šādos gadījumos vienmēr asprātīgā tau-
tas mutvārdu daiļrade terminam “slimības lapa” jau piešķīrusi 
anekdotisku skanējumu. Komiskākais šajā faktā ir tas, ka būtībā 
par bezgalīgo slimošanu un “ilgstošajām veselības problēmām” 
visiem viss ir skaidrs jau sākumā, taču izdarīt principā neviens 
neko nevar. Cilvēks taču ir slims... Šajā ziņā universālā metode 
strādā visos līmeņos – sākot no ierindas pašvaldības iestādes 
vadītāja, beidzot ar dažāda kalibra pilsētu un novadu mēriem, 
ministriem un lielu valsts iestāžu vadītājiem. Un ja reiz metode 
strādā, tad kāpēc domāt ko jaunu.

Tiesa gan, ja vien baisā slimība nebeidzas ar katram mums 
labi zināmu un visiem paredzamu galu, tad kaut kad izvese-
ļošanās notiek. Bet problēmas, ko ilgstošā ļaunās ligas ārstē-
šana tikai attālinājusi, parādās no jauna – ar divkāršu spēku. 
Pateicoties pastiprinātajai mediju uzmanībai, novada pašvaldībai 
nācies spert soļus, kam vismaz vajadzētu palīdzēt risināt ar bērnu 
aprūpi, attieksmi pret bērniem un identificētajiem “strīdus gadī-
jumiem” (kā diplomātiski izteikusies kāda Labklājības ministrijas 
amatpersona) saistītos jautājumus bērnu namā “Stikli”. Un šajā 
gadījumā “slimības lapa” vadītājam laikam nelīdzēs, līdz ar to 
varam novēlēt vien drīzāku izveseļošanos.

Taču metodes, kā cīnīties pret ļaunprātīgām “slimības lapām” 
šādos gadījumos, joprojām nav. Ja vēl vismaz ir saprotams, kādēļ 
“slimības lapas” kā ierocis tiek izmantotas gadījumos, kas kādam 
apsūdzētajam nepieciešams novilcināt izmeklēšanas procesu, 
kavēt tiesas norisi vai, piemēram, notiesājoša sprieduma stāša-
nos spēkā, kā arī izmantot ļauno kaiti, lai neierastos liecināt pro-
kuratūrā vai tiesā, tad “slimības lapas” gadījumos, kad problēmas 
paša slimotāja vadītajā iestādē nāksies risināt neatkarīgi no sli-
mošanas ilguma, īsti saprotamas nav. Drīzāk otrādi – šāda slimo-
šana gan kontrolētājos, gan, protams, ministriju vai pašvaldību 
vadības līmeņos radīs tikai daudz kritiskāku attieksmi. Un, pro-
tams, neglābjami norādīs – kaut kas tur tātad tiešām nav kārtī-
bā. Ja normāli sagatavojot dokumentus un liecības, sadarbojoties 
ar potenciālajiem kontrolētājiem vai izmeklētājiem, ir iespējams 
argumentēt, ka šoreiz gan no mušas uzpūsts zilonis, tad “slimī-
bas lapa” būs teju vai neapgāžams iemesls verdiktam: neatbilstī-
ba amatam. Bet no otras puses, cilvēciski jau saprotams: kurš gan 
skolas laikā nav “uzsitis temperatūru”, lai neierastos uz kontrol-
darbu ķīmijā vai algebrā... Tā teikt, kas zina, varbūt tomēr izdo-
sies izvairīties. Bērnišķīgi, bet noteikti cilvēciski... 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Droši vien, ka šis jautā-
jums nodarbina ne vienu 
vien mammu un tēti. Sa-
protams, ka vasarā kaut 
uz mēnesi var aizsūtīt 
bērnus uz laukiem pie 
vecvecākiem vai iekārtot 
kādā aizraujošā bērnu 
nometnē. Taču – kur vēl 
bērni, tur vairāk jautrības 
un nebēdnīguma, vairāk 
arī pārgalvības un dauzī-
šanās, līdz ar to palielinās 
arī dažādu nelaimju risks. 
Droši vien es nebūšu vie-
nīgā no vecākiem, kuriem 
šādos vakaros nemierīgs 
prāts... Taču ko darīt, 
lai mūsu bērni pavadītu 
neaizmirstamas brīvdie-
nas vispozitīvākajā nozīmē un lai arī mums pašiem – mammām un tētiem – vakaros būtu mierīgs prāts un 
naktīs salds miegs? “Ventspilnieks.lv” kopā ar mediķiem un ugunsdzēsējiem glābējiem apkopoja svarīgā-
kos drošības ieteikumus un rīcības soļus gadījumā, ja (tpu, tpu, tpu!) rodas tāda nepieciešamība.

Ventspils pilsētā ir reģistrēts otrs lielākais iedzīvotāju skaita samazinājums starp visām Latvijas republikas 
nozīmes pilsētām. Saskaņā ar Centrālās statistikas pārvaldes publiskotajiem analītiskajiem datiem, gada 
laikā Ventspils iedzīvotāju skaits ir samazinājies par 1,4%. Lai gan pilsētas pašvaldības vadība turpina 
apgalvot pretējo, t.i., ka daudzi izvēlas pārcelties tieši uz Ventspili, oficiālie valsts dati rāda pretējo. Turklāt 
arī iedzīvotāju skaits no Centrālās statistikas pārvaldes apkopotās informācijas izriet, ka šī gada sākumā 
Ventspils pilsētā dzīvoja 36,2 tūkstoši cilvēku (pastāvīgo iedzīvotāju skaits pēc Vides aizsardzības un reģio-
nālās attīstības ministrijas datiem ir vēl zemāks – 34,9 tūkst. cilvēku), nevis par dažiem tūkstošiem vairāk, 
kā to apgalvo pilsētas vadītāji. Salīdzinājumam jāmin, ka vēl pirms 12 gadiem oficiālais Ventspils pilsētas 
iedzīvotāju skaits bija 43,69 tūkstoši iedzīvotāju. Tātad, 12 gadu laikā skaits ir sarucis par vairāk nekā 7 
tūkstošiem cilvēku. Tādai neliela lieluma pilsētai kā Ventspils tas ir milzīgs skaitlis.

Vasara – brīvlaiku un nometņu laiks. 
Kā vasaras brīvlaiku pavadīt droši?

N 
eapdomīga un pārgalvīga rīcība, kā arī nezi-
nāšana nereti noved pie traģiskiem nega-
dījumiem. Ik gadu vasara ir tas laiks, kad 
notiek visvairāk traģisku nelaimes gadīju-
mu – tieši vasaras mēnešos vairāki desmiti 

bērnu un pieaugušo nokļūst dažādos negadījumos, cieš 
un arī iet bojā... Tāpēc tieši bērnu vecākiem vispirms ir 
kārtīgi jāpārdomā un pēc tam savlaicīgi ar savām atva-
sēm jāpārrunā tēmas, lai šovasar atpūta brīvā dabā 
nepārvērstos traģēdijā. Bērni galu galā mācās no tā, kā 
rīkojas viņu vecāki un citi pieaugušie – ja viņi būs neap-
domīgi un pārkāps drošības noteikumus, tad tā rīkosies 
arī bērni, jo domās, ka tas ir pareizi. Tāpat bērniem ir 
jāizskaidro, ka dažādi aizliegumi un drošības prasības 
pastāv nevis tāpēc, ka pieaugušie tā grib, bet gan tāpēc, 
lai nenotiktu nelaimes!

KĀ UZVESTIES, ATPŪŠOTIES PIE ŪDENS? Kad valda 
vasara un ir ļoti silts vai pat karsts laiks, galvenā atvēsi-

nāšanās iespēja – peldēšanās. To ieteicams tikai oficiāla-
jās peldvietās, par ko liecina zīme “Peldēties atļauts”, vai, 
ja tuvumā nav šādu peldvietu, tad tādās peldvietās, kuru 
krasts ir lēzens, ar cietu pamatu, bez lielas straumes un 
atvariem. Ūdenī bērniem drīkst ļaut rotaļāties ar piepūša-
miem peldlīdzekļiem, plunčāties un peldēties tik tālu, cik 
pieaugušais var labi redzēt un nepieciešamības gadījumā 
var ātri piesteigties palīgā. Visdrošāk būs, ja pieaugušais 
atradīsies ūdenī starp krastu un dziļumu. Nodarbojoties 
ar kādu no ūdens sporta veidiem vai vizinoties ar laivu, 
kuteri vai kādu citu peldlīdzekli, visiem obligāti jāvelk 
glābšanas vestes! Uz mirkli nepieskatīts bērns var pakļūt 
zem ūdens un ātri noslīkt. Glābēji aicina vecākus apzinā-
ties, ka atrašanās ar bērnu pie ūdens nav atpūta, bet gan 
divkāršs darbs, jo bērni bez pārtraukuma ir jāuzmana visu 
laiku – pat uz minūti novēršot uzmanību no bērna, var 
notikt liela nelaime.

Ventspilī otrs lielākais iemītnieku skaita 
sarukums: gada laikā par 1,4% mazāk iedzīvotāju

T 
o, ka reģionos esošās pilsētas, tajā skaitā arī 
republikas nozīmes pilsētas piedzīvo un piedzī-
vos iedzīvotāju skaita samazinājumu nav nekāds 
jaunums. Tas ir skaidrojams ar vairākiem iemes-
liem. Pirmkārt, galvaspilsēta kā valsts centrs 

visā pasaulē ir kā magnēts, uz kuru aizplūst cilvēki lie-
lākoties ekonomisku motīvu vadīti – darba meklējumi, 
lielāks atalgojums, labāka konkurētspēja un izaugsme, 
izglītības iespējas un citas priekšrocības. Tādas nevar 
nemaz vai spēj nedaudz sniegt pilsētas – viena vairāk, 
cita mazāk. Lielākais izaicinājums ir noturēt jauno paau-
dzi, kā arī atgriezt viņus dzimtajā reģionā arī pēc izglī-
tības dokumenta iegūšanas. Protams, ar nosacījumu, ka 
ir darba iespējas, kas ir atbilstošas iegūtajai kvalifikāci-

jai. Diemžēl, arī Ventspils ir starp tām pilsētām, kurās 
darba iespējas tādās jomās, kas nav pārsvarā saistītas ar 
ražošanas un tehnoloģiju jomu, praktiski nav. Īpaši tas 
ir attiecināms uz vadītāja un vadības līmeņa amatiem, 
kur pašvaldības un tās padotībā esošo iestāžu struktūru 
hierarhijā ir faktiski iekšēji noteikts sadalījums pēc prin-
cipa “savējiem”, bet “no malas” var iekļūt tikai tad, ja 
kvalificēta speciālista nav un tādēļ ir spiesti meklēt viņu 
ārpusē. Arī vidējā atalgojuma līmenī Ventspils vēl ļoti 
tālu atpaliek no, piemēram, Rīgas, Jelgavas vai Jūrmalas, 
mazāk – no Liepājas.

Iedzīvotāju dinamikas lejupslīdes rādītājs Ventspilī 
ir otrs lielākais starp visām 
republikas nozīmes pilsētām.  
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

VNT peļņa pieaugusi par 22,3%
SIA “”Ventspils nafta” termināls” apgrozījums 
pagājušajā gadā samazinājies par 15,9% un 
bija 52,842 mlj. eiro, savukārt kompānijas 
peļņa pieaugusi par 22,3% – līdz 16,137 mlj. 
eiro. Pārkrauto kravu apmērs samazinājās 
līdz 6,1 mlj. tonnu pretstatā 6,9 mlj. tonnu 
2016. gadā. 

Joprojām strauji aug 
“HansaMatrix” apgrozījums
Augsto tehnoloģiju uzņēmuma “HansaMatrix” 
koncerns, kura viena no divām rūpnīcām dar-
bojas Ventspilī, šogad 1. ceturksnī strādāja ar 
5,898 mlj. eiro apgrozījumu, kas ir par 31,2% 
vairāk nekā pērn, bet peļņa pieauga par 21,9% 
un bija 502 178 eiro. Šī gada 1. ceturksnī kom-
pānija veikusi investīcijas kopumā 183 229 eiro 
apmērā ražošanas un pētniecības pamatlīdzek-
ļos, testa sistēmu un jaunu produktu izstrādē.

Jaunrades namam Eiropas 
atzinība
Ventspils pilsētas Jaunrades nams uzņemts 
Eiropas Bērnu un jauniešu neformālās izglītī-
bas iestāžu asociācijā. Šī organizācija apvieno 
iestādes un organizācijas no 20 valstīm, kas 
aktīvi iesaistītas bērnu un jauniešu neformā-
lajā izglītībā. Latviju asociācijā pārstāv vēl trīs 
interešu izglītības iestādes – visas no Rīgas.

Slimnīcā jaudīgākā 
mamogrāfijas iekārta
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā 
Ventspilī pieejama jauna digitālā mamo-
grāfijas iekārta. Tā ir aprīkota ar inovatīvām 
tehnoloģijām, nodrošina augstu izmeklēju-
ma kvalitāti. Iekārtai ir vislabākie izšķirtspē-
jas rādītāji, kā arī viszemākā starojuma deva 
standarta izmeklējumiem. Iekārta ir aprīkota 
ar 3D tomosintēzes attēlveidošanu, kas ļauj 
veikt daudz precīzāku diagnostiku.

Ventspilniekus mudina atmest 
smēķēšanu
Ventspils pilsētas un apkaimes iedzīvotājus 
aicina piedalīties bezmaksas nodarbībās, kuru 
laikā speciālisti viena mēneša garumā palī-
dzēs atbrīvoties no smēķēšanas netikuma. 
Šādu smēķēšanas atmešanas grupu organizē 
Atkarības speciālistu apvienība. Pirmā infor-
matīvā tikšanās notiks 13. jūnijā plkst. 18 
Olimpiskajā centrā “Ventspils”. Pēc tam notiks 
vēl 6 tikšanās. Pieteikties iespējams interneta 
mājas lapā www.nesmekesu.lv.

Vētru muzejā sagaidīts  
1000. viesis
Jūrkalnes pagasta tautas namā iekārtoto 
Vētru muzeju apmeklējuši jau 1000 apmek-
lētāji. Jubilejas viesis bija vēsturnieks Gunārs 
Silakaktiņš no Liepājas. Latvijas zemūdens 
kultūrvēsturiskā mantojuma ekspozīciju atvē-
ra pagājušā gada 1. decembrī. Jau drīzumā 
muzejs cer sagaidīt 1500. viesi. Vētru muzejs 
atgādina nogrimušu burinieku, uz kura klāja 
var apskatīt dažādus priekšmetus un bau-
dīt tēmai atbilstīgas skaņas un videoattēlus. 
Pludmalē atrastās un no jūras dzelmes izcel-
tās senlietas novērtē gan grupas, kurās ir 
30-50 cilvēku, gan atsevišķas personas – vis-
biežāk mazajās grupiņās ir četri interesenti.

Veikalā nozog trīs degvīna 
pudeles
No pārtikas veikala Pārventā, Tārgales ielā, 
kāda 1989. gadā dzimusi sieviete nozagusi 
trīs degvīna pudeles. Sieviete aizturēta tur-
pat veikalā. Prece atgūta nebojāta. Uzsākts 
kriminālprocess.

VENTSPILĪ

Lielāks (par 1,6%) sarukums ir vienī-
gi Daugavpilī, kur arī reģistrētā bezdar-
ba līmenis darbspējas vecumā atšķirībā no 
Ventspils ir teju divas reizes augstāks – attie-
cīgi 4,1% un 7,5%. Vislielākais iedzīvotā-
ju skaita samazinājums joprojām vērojams 
Latgales reģionā (2,0%), bet Kurzemē tas ir 
1,3%. Zīmīgi, ka 1/6 daļa no kopējā iedzīvo-
tāju sarukuma visā Kurzemē veido Ventspils 
pilsētas iemītnieku skaita samazinājums. 
Pieaugums lielo pilsētu vidū ir Jūrmalā un 
Valmierā, kur, starp citu, ir zemākais bezdar-
ba līmenis valstī (3,0%).

Pašlaik bezdarba līmenis līdz ar vasaras 
sezonālā darba sākumu ir noslīdējis atkal līdz 
4,1%, oficiāli bez darba ir reģistrēti nepil-
ni 900 ventspilnieku. Maija pēdējās darba 
nedēļas sākumā Nodarbinātības valsts aģen-
tūras Ventspils nodaļā bija reģistrēta 171 

Ventspilī otrs lielākais iemītnieku skaits 
sarukums: gada laikā par 1,4% mazāk iedzīvotāju

Ventspils pilsētas domes Finanšu komitejas 25. maija sēdē jautājumā par maksi-
mālās paredzamās līgumcenas noteikšanu iepirkumam par energoefektivitātes 
paaugstināšanu dzīvojamai ēkai Inženieru ielā 89, ziņotājam biju paspējis uzdot tieši 
pusotra jautājuma, kad Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja vietnieks Didzis 
Ošenieks vēl īsti nesākušos jautāšanu pārtrauca ar krimināla žargona cienīgu piezīmi 
– ko tu viņam brauc virsū?! 

 turpinājums no 1. lpp. brīva vakance. Var jau slavēt, cik daudz brīvu 
vakanču, kas no otras puses nozīmē, ka ilg-
stoši nevar atrast darbiniekus. To apliecina 
fakts, ka ilgstoši nevar atrast vairāk nekā 20 
rokas lokmetinātājus, desmit un vairāk būv-
konstrukciju, metāla konstrukciju montētājus 
un atslēdzniekus, kā arī daudzus citus spe-
ciālistus, kur nepieciešamas konkrētas iema-
ņas un pieredze. Darbs, ko vienkāršs cilvēks 
nevar veikt. Šāds brīvo vakanču skaits veido 
teju divas trešdaļas no visām pieejamām 
darbavietām.

Vēl viens iemesls ir arī dzimstības un mir-
stības rādītāju attiecība. Pērn visā Latvijā 
mirušo skaits par 7,9 tūkst. pārsniedza dzi-
mušo skaitu, šajā rādītājā līdzīgas proporci-
jas ir arī Ventspils pilsētā un novadā. Turklāt 
novadā pagājušajā gadā pasaulē nāca tikai 
61 (!) mazulis, bet mirušo skaits bija tieši 
divas reizes lielāks. Līdzīga proporcija ir arī 
Ventspils pilsētā, tikai piedzimušo bērnu 

skaits ir vairāk nekā 500 mazuļi, bet ievēro-
jams skaits ir deklarēti un dzīvojoši ārpus pil-
sētas vai vispār citos novados.  

Nelielā dzimstības pieauguma rezultātā 
pēdējo piecu gadu laikā bērnu un jauniešu 
skaits vecumā līdz 14 gadiem veido kopumā 
15,8% no iedzīvotāju skaita. Nākotnes aina ir 
nedaudz cerīgāka, jo iepriekš šis rādītājs bija 
14,4%. Lielākais īpatsvars ir tieši Rīgas reģio-
nā. Taču vecuma grupā no 15 līdz 64 gadiem 
iedzīvotāju skaits turpina strauji samazinā-
ties (-1,5%), bet pieaug pensionāru skaits 
(+0,2%). Visos reģionos apmēram piektā 
daļa iedzīvotāju ir vecumā 65 gadi un vairāk. 
Arī Ventspilī (saskaņā ar pašvaldības Sociālā 
dienesta datiem, šī gada sākumā vecuma 
pensiju pilsētā saņēma turpat 9000 ventspil-
nieku), kuru pilsētas vadītāji – bagātie pen-
sionāri – mēdz saukt par turīgo pensionāru 
zemi, lai gan patiesībā situācija ir tāda pati 
kā visā valstī. 

Čukča. Ventspils pilsētas 
pašvaldības žargons

U 
zreiz jāpaskaidro, ka ziņotājs, 
kurš pārstāvēja "Ventspils nekus-
tamos īpašumus", diemžēl nebija 
pietiekami sagatavots, lai spētu 
pamatot vienu no ēkas siltināša-

nas priekšdarbu izmaksām, par kuru, pildot 
deputāta pienākumu, uzdevu jautājumu. 
Tādejādi atbildi par to, vai fasādes aplieci-
nājuma kartes arhitektūras daļas izstrāde un 
autoruzraudzība tipveida deviņstāvu ēkai, 
kurai pēc siltināšanas nav gaidāmi nekā-
di arhitektoniski risinājumi, tiešām maksā 
4 tūkstoši eiro (bez PVN), no ziņotāja tā arī 
nesaņēmu. Izskanēja vien vadošo domes 
amatpersonu komentāri, ka trūkstot arhi-
tektu, tāpēc to pakalpojumi tagad dārgi... Un 
tomēr mani nav atstājusi sajūta, ka atbilde 
uz manu un līdzīgiem mazākuma deputā-
ta Aivja Landmaņa jautājumiem patiesībā ir 
svarīga arī citu siltināšanai paredzēto nāka-
mo līdzīgo Ventspils deviņstāvu māju iedzī-
votājiem, kuri par ēku siltināšanas pasā-
kumiem daļēji maksā no savas kabatas un 
tāpēc ir ieinteresēti nepārmaksāt par dar-
biem, kas, iespējams, maksā mazāk.  

Tā vai citādi Finanšu komitejas 25. maija 
sēdē siltināšanas priekšdarbu izmaksas tika 
apstiprinātas tā, kā tos sagatavojis pašval-
dības SIA "Ventspils nekustamie īpašumi", 
jo partijas “Latvijai un Ventspilij” valdošā 
vairākuma deputāti apgalvoja, ka Inženieru 
ielas 89 ēkas iedzīvotāji minētās izmak-
sas ir noteikuši paši, un tādējādi deputā-
tiem gar tām vairs neesot nekāda daļa. Tā 
kā šāds skaidrojums šķita dīvains, vērsos pie 
Finanšu komitejas vadības ar retorisku jautā-
jumu, kāpēc darba kārtībā tiek iekļauti jau-
tājumi, par kuriem Ventspils pilsētas domes 
deputātiem nekas nav lemjams? Un tad, 
nesagaidot Finanšu komitejas sēdes vadītā-
ja  Gunta Blumberga dotu iespēju izteikties, 
deputāts Aivars Lembergs, šķiet, atcerējās, 
ka pilda pašvaldības priekšsēdētāja amatu 
(lai gan tiesa to ir liegusi), un sēdes vadī-
tājam Guntim Blumbergam neprasot, pats 
ņēma vārdu, lai izklāstītu, kā tās lietas notiek 
Ventspilī, jo te, lūk, neesot nekādi padom-
ju laiki, Kristovskis nekā nezina un nejēdz, 
čukča, vot, lai brauc atpakaļ uz savu Čukču 
apgabalu, čukča! 

Mazā atkāpē no Ventspils pilsētas domes 

Finanšu komitejas 25. maija sēdē notiekošā, 
"Ventspilnieks.lv" lasītājiem vēlos atgādināt, 
ka Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministrija (VARAM) šī gada pavasarī paziņoja, 
ka pašvaldībās ir jālikvidē jebkādi ierobežo-
jumi, kas deputātiem liedz uzdot jautājumus, 
to liegšana ir nedemokrātiska un nekavējo-
ties izskaužama parādība.

Reaģējot uz šo VARAM prasību, Ventspils 
pilsētas dome pavisam nesen, šā gada martā, 
nosūtīja divas vēstules VARAM. Pirmajā no 
tām pašvaldību darbību uzraugošā institūcija 
tika informēta, ka Ventspils pilsētas domes 
nolikums neierobežo deputātu tiesības uzdot 
jautājumus. Savukārt otrajā vēstulē papildus 
tika precizēts, ka šis pašvaldības nolikums 
neierobežo domes deputātus ne tikai ziņo-
tājam uzdodamo jautājumu skaitā, bet arī to 
uzdošanas laikā. Deputāta jautājumu uzdoša-
nu varot apturēt vien tad, ja rodoties nepie-
ciešamība iegūt papildu informāciju, kamdēļ 
jautājuma izskatīšanu uz laiku varētu atlikt. 

Atgriežoties no atskaitēs VARAM rakstītā 
pie Ventspils pilsētas domes nolikuma normu 
dzīvā izpildījuma Finanšu komitejas 25. maija 
sēdē, neapšaubāmi rodas sajūta, ka depu-
tātu jautājumus tomēr cenzē, to uzdoša-
nu var traucēt. Neskatoties uz to, pēc sma-
gos noziegumos apsūdzētam deputātam pie-
dienīga žargona uzklausīšanas, deputātam 
A.Lembergam izklāstīju pamatojumu, kāpēc 
tik tiešām vairs nav padomju laiki. Uzsvēru, 
ka Inženieru ielas 89 ēkas siltināšanas ieceru 
realizācijā tiek izmantoti ne tikai pašu ēkas 
iedzīvotāju atlicinātā naudiņa, bet arī Eiropas 
Savienības (ES) līdzekļi, pret kuriem ikvienam 
deputātam ir jāattiecas ar vislielāko atbil-
dību, jo tā ir ES, tātad arī Latvijas nodokļu 
maksātāju nauda, un tāpēc izšķērdība nebū-
tu pieļaujama! 

Par šādas ķecerīgas domas izteikšanu sma-
gos noziegumos apsūdzētā persona, depu-
tāts A.Lembergs nekavējās vilkt no azotes 
paša uzsildītu melīgu, nu jau viņa vairākkārt 
lietotu nepatiesību par kādiem tur turbīnu 
kuģiem, kurus Kristovskis, būdams aizsardzī-
bas ministrs esot pircis, ka šāds pirkums nesis 
valstij desmitiem miljonu lielus zaudējumus, 
ka tas esot Kristovska spēju jeb patiesās nezi-
nāšanas mērs! Taču izrādījās, ka arī šie melī-
gie fakti par kuģu iepirkuma darījumu (to 

patiesībā ir veicis pēc kārtas trešais ministrs 
pēc manis, vismaz pāris gadus pēc tam, kad 
jau biju atstājis aizsardzības ministra amatu) 
nav Ventspils pilsētas domes darbu atbildīgās 
amatpersonas, “priekšsēdētāja” A.Lemberga 
pēdējais vārds. Galu galā izrādījās, ka viņam 
nepatīk deputāta Kristovska sejas ādas krāsa, 
par kuru “vadītājs” skaļi un vairākkārt izteica 
aizskarošas piezīmes...  

Civilizēti, tiesiskās kategorijās domājoši 
ļaudis varētu jautāt – kas tas ir!? Kas ir šādas 
vairākuma partijas “Latvijai un Ventspilij” 
deputātu visatļautības pamats? Vai mazāku-
ma deputātiem, pildot savus pienākumus, 
kurus tam uzticējusi daļa ventspilnieku, būtu 
jāstrādā šādā darba vidē, jāpiedzīvo segre-
gāciju pēc mazākuma deputāta dzīves vie-
tas, ādas krāsas, pat jāuzklausa rasistiski nici-
nošas piezīmes par atsevišķām tautībām? 
Domāju, ka čukči ko tādu nav pelnījuši, pat 
ja viņu pazemošana tika uzsākta laikos, kad 
deputāts A.Lembergs bija komunistiskās par-
tijas ideoloģiskās frontes darbinieks.

Un tas viss tikai tāpēc, ka, būdams mazā-
kuma deputāts, Finanšu komitejas 25. maija 
sēdē uzdevu jautājumu ziņotājam par līgum-
cenas pamatojumu vienā no pozīcijām iepir-
kumā par energoefektivitātes paaugstināša-
nu dzīvojamai ēkai Inženieru ielā 89?! 

Quo vadis (kurp dodies?) pašvaldību vairā-
kuma visatļautība? 

ĢIRTS VALDIS KRISTOVSKIS,
Ventspils pilsētas domes deputāts
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BUČA ĪSTAJAM. ROBEŽSARGAM
Zita smejas, ka robežsargu  viņas dzīves 

ceļā liktenis nolicis likumsakarīgi. 
“Manu vecāku, mediķu aprindās labi pazīs-

tamo ārstu Andra un Ivetas Norko  dzīvesvie-
ta bija Valdlauči tieši uz Ķekavas pagasta un 
Rīgas pilsētas robežas, bet neviena robežsar-
ga uz tās, protams, nebija... Kādudien stu-
dentiem raksturīgajā bezrūpībā nokavējusi 
autobusu uz mājām, klīdu pa Vecrīgu, jo uz 
nākamo bija jāgaida pusotru stundu.Mani 
uzrunāja jautru un brašu puišu kompānija, 
aicinot piebiedroties viena viņu biedra dzim-
šanas dienas svinībās. Krodziņā puiši piepra-
sīja gaviļniekam sniegt obligāto apsveikuma 
buču, ko arī izdarīju, taču izrādījās, ka esmu 
izjokota – par īsto gaviļnieku, pieprasot  buču, 
tagad uzdevās pavisam cits. Kad arī šo biju 
apsveikusi, jautrība uzsprēgāja vēl skaļāk, 
jo arī šis nebija īstais. Nākamajiem preten-
dentiem pieprasīju godīgi atzīties, ir vai nav 
viņiem dzimšanas diena, un tā atklājās, ka 
svinību īstais vaininieks draugu un dienesta 
biedru kompānijā ir Armands, kā vēlāk uzzi-
nāju, robežsargs ( un arī sportists ) Ventspilī. 
Mans nākamais vīrs, ar kuru kopā svinam 
dzīvi jau otro gadu desmitu, un nav apnicis, 

“Dzīve piedāvā, 
es izvēlos...”
Starp daudzajām iespējām, ko rīdziniecei, Starptautiskās  praktiskās psiho-
loģijas augstskolas studentei Zitai piedāvājis liktenis, jauniete kā vienu no 
pirmajām nešauboties izvēlējusies pašu  skaistāko un vērtīgāko: Mīlestību. 
Tieši tā, Mīlestību ar lielo burtu, pirms piecpadsmit gadiem kļūstot par sievu 
Ventspils robežsargam Armandam Zvejniekam, līdz ar to iegūstot Kurzemes 
piekrastei raksturīgo, ar vārdu tik saskanīgo uzvārdu – Zita Zvejniece. Un 
pēc augstskolas pabeigšanas – arī dzīvesvietu Ventspilī, klusajā Līgatnes ielā 
Gāliņciemā, kur savrupmājas plašajā zālienā nu jau līdz septiņiem un devi-
ņiem gadiem ir aizdipinājušies  viņu bērni Agneta un Bruno Svens. Pēdējā 
laikā viņiem kompāniju sastāda arī kanisterapeita kvalifikāciju un labu au-
dzināšanu ieguvusī gludspalvainā  retrīveru sugas meitene Džeina. Kaut gan 
– ne dzīvesbiedri, ne tagad arī viņu bērni un pat elegantā Džeina nav mājās 
sēdētāji. Pa kuru laiku? Jo Zitai ir darbs autoskolā, vēl jāvada kanisterapijas 
seansi, Armandam dienests un sports, bērniem skola, nodarbības, visiem 
dalība suņu izstādēs un ceļojumi, ceļojumi, ceļojumi...

jo savstarpējās uzticēšanās robežas ģimenē 
nekad netiek pārkāptas,” Zita uzskata, ka ar 
gadiem tas pat kļūst pašsaprotami ne tikai 
viņiem, bet arī bērniem. 

PAVEICAMS, BET NETĪKAMS
Zita atklāj, ka viņas bērnības un vidussko-

las gadu sapnis bijis turpināt vecāku un vec-
vecāku tradīciju – mācīties par ārstu, vislabāk 
ķirurgu.  Taču dažādu apstākļu dēļ, šodienas 
skatījumā nepamatoti, tas nolikts malā, izvē-
loties studēt datordizaina fakultātē. 

“Specialitātei nebija ne vainas, taču prak-
tiskajā darbā nācās sastapties ar situāci-
jām, kas man cilvēciski nebija pieņema-
mas: lai izpildītu pasūtījumu, nāktos pārkāpt 
man ierastos ētikas principus. Nemēģināju 
nest paveicama, bet sirdij netīkama darba 
slogu, jo pēc dabas esmu ļoti komunikabla 
un nešaubījos, ka atradīšu citu piedāvājumu, 
kas dos gandarījumu,” Zita par spēju sapras-
ties ar cilvēkiem un māku pat grūtās situāci-
jās atrast kompromisu ir pateicīga pirmām 
kārtām savu vecāku  paraugam, ko vēlāk 
papildinājusi pašas pieredze. Atradusi darbu  
reklāmas biznesā, taču tad pieteicies dēls, 
kam sekojusi pārcelšanās uz Ventspili.  “Tas 

bija pirms astoņiem gadiem, arī toreiz pilsē-
ta bija tīra, zaļa un sakopta, tagad tā kļuvusi 
vēl skaistāka. Arī ērtāka bērniem un pašiem, 
jo te gan mācību iestādes, gan pakalpoju-
mu dienesti ir ātri sasniedzami,” vērtē Zita, 
atceroties, ka grūtāk bijis nodibināt ciešākus 
kontaktus ar saskarsmē vēsajiem kurzemnie-
kiem. Ātrāk vietējā sabiedrībā iejusties palī-
dzējis vīrs, kura sportiskais gars, labsirdība un 
humora izjūta bijusi zināma un pieņemama 
prāvam paziņu lokam. Kad līdz bērnu dārza 
vecumam “apvēlusies”arī par Saulīti sauk-
tā meitiņa Agneta, Zita  darba ņēmēju pul-
kam pievienojusies “Statoil” degvielas uzpil-
des stacijā. 

PIE VELNA AR ATEJAS PODIEM!
“Auga tēriņi ģimenes vajadzībām, negri-

bējās atteikties no jau ierastajiem ceļoju-
miem uz ārzemēm. Vajadzēja naudu, algu 
“Statoil” maksāja pieklājīgu. Bija arī intere-
santi – pircēju daudz un dažādi, gandrīz  katrs 
cenšas pateikt kādu komplimentu, asprā-
tību vai jaunu ziņu. Dažus pat par saviem 
faniem varēju saukt, taču ... bieži pavīdēja 
arī doma: pie velna, vai tāpēc man vajadzē-
ja studēt augstskolā, lai augu dienu stāvētu 
pie kases aparāta un vēl tīrītu tualetes, jo arī 
tas ietilpa darba pienākumos?  Kādu laiku 
tam pretī varēja stāvēt mans humors un 
zināma pašironija, bet sekoju līdzi arī sludi-
nājumiem ar darba piedāvājumiem. Un, pro-
tams, liku lietā savas dabas dotās komuni-
cēšanas spējas, par iespēju atrast citu darbu 
aprunājoties ar Ventspilī iepazītajiem cilvē-
kiem, kurus sāku saprast un pieņemt aizvien 
labāk,” Zita pasmaida par savu ventiņu valo-
das prasmi, kurai vēl ir ... iespēja pilnveido-
ties. Tā “Statoil” darbiniece nokļuvusi bankā 
“Citadele”, kur vajadzējis apgūt dažas finan-
šu sistēmai raksturīgas zināšanas, taču prin-
cipā tas bijis viņai pazīstamais ( un arī patīka-
mais)  darbs ar klientiem.

“SOLĪDĀ, BET VĒSĀ “CITADELE””
“Bija interesanti iepazīt un apgūt finan-

šu pasauli, galu galā viss dzīvē kaut kad var 
noderēt, bet diezgan ātri sapratu, ka manai 
ekstravertajai, uz iniciatīvu un aktīvu rīcību 
vērstajai dabai darbs bija – kā lai to saudzīgāk 
pasaka –  pārāk solīds un reglamentēts. Kad 
atklājās iespēja darboties starptautiskā līme-
nī medicīnisko izstrādājumu reklāmas un pār-
došanas jomā, liku lietā savas komunikācijas 
spējas un mārketinga prasmes, Žurkas gadā 
dzimušā Dvīņa pārliecināšanas spējas, un 
nolūkoto vietu pēc intensīvām pārrunām iegu-
vu. Darbs bija mobils un interesants, turklāt 
saistīts ar medicīnu, par kuru interesējos kopš 
bērnības. Bija doma, ka beidzot ir atrasts īstais 
lauciņš savu spēju un zināšanu pielietošanai, 
taču tirgus firmai bija nodiktējis citus plānus.  

Zita un Armands. Labo cerību laikā.

Zitas un Armanda kāzās. Ar Zitas vecākiem. Kad bērni vēl viegli paceļami... Zvejnieku ģimene Ventspilī.
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KĀ DROŠI LIETOT PLĪTIS UN ELEKTROIERĪCES? Vasaras 
laikā noteikti gadīsies arī kāda lietaina diena vai diena, kad 
bērnam laiks jāpavada iekštelpās bez pieaugušo klātbūtnes. 
Atstājot bērnus vienatnē mājās, ir jāparūpējas, lai bērniem 
pašiem nav jāgatavo vai jāsilda ēdiens uz plīts, jo tas rada 
risku ugunsgrēkam. Ne vienmēr bērnu izraisīto ugunsgrē-
ku iemesls ir pārgalvība vai palaidnība, jo ugunsgrēki nereti 
izceļas tieši no bērnu nezināšanas vai neprasmes veikt saim-
nieciskos darbus. Pirms uzticēt bērniem patstāvīgi darboties 
ap plīti vai kādu citu sadzīves tehniku, vecākiem kopā ar bēr-
niem to jāizmēģina, piemēram, gatavot ēdienu, un tikai pēc 
tam ļaut bērnam rīkoties patstāvīgi virtuvē.

KĀPĒC NEDRĪKST ATRASTIES UN STAIGĀT PA PAMESTĀM 
ĒKĀM UN BŪVLAUKUMIEM? Ja bērni vasaras brīvlaiku pava-
da pilsētā, aiciniet viņus neizvēlēties par pastaigu un rotaļu 
vietu pamestas jaunceltnes un ēkas. Tas ir aizliegts un var būt 
ļoti bīstami, jo ir iespējams nokrist no liela augstuma, iekrist 
bedrē ar būvgružiem, tādējādi gūstot nopietnas veselības 
problēmas un pat apdraudot savu dzīvību. Uzsveriet bērniem, 
ka staigāt pa ēku jumtiem vai pamestām ēkām ir kategoris-
ki aizliegts.

Vasara – brīvlaiku un nometņu laiks. 
Kā vasaras brīvlaiku pavadīt droši?

KĀPĒC JĀINFORMĒ PIEAUGUŠAIS PAR TO, KUR PLĀNO 
DOTIES UN CIK ILGI BŪT PROM? Sākoties vasaras brīvlaikam, 
daudzi bērni mājās paliks vieni, taču vecākiem būtu jāpie-
radina bērnus regulāri informēt vecākus, kurp viņi nolēmuši 
doties, ar ko kopā un cik ilgu laiku būs prom. Līdzīgi kā sko-
las gaitu laikā. Ikvienam vecākam jebkurā laikā būtu jābūt 
spējīgam atbildēt uz jautājumu, kur pašlaik atrodas un ar ko 
nodarbojas viņa nepilngadīgais bērns. Tas ir nepieciešams 
tādēļ, lai gadījumos, ja ar bērnu ir noticis kāds nelaimes gadī-
jums vai nepieciešama vecāku palīdzība, bet bērns satrauku-
mā var nespēt uzreiz nosaukt precīzu savu atrašanās vietu.

KĀ RĪKOTIES, JA NOTIKUSI NELAIME UN KĀDOS GADĪJU-
MOS JĀZVANA UZ TĀLRUNI 112? Nereti brīžos, kad notikusi 
kāda nelaime, ne tikai bērni, bet arī pieaugušie apjūk un nezi-
na, kā pareizi jārīkojas un kur ir jāzvana, lai saņemtu palīdzī-
bu. Pieaugušajiem ir jāpārrunā ar bērniem tas, kuros gadīju-
mos ir jāzvana ugunsdzēsējiem glābējiem uz tālruni 112 un 
kāda informācija jāsniedz, kā arī jāapspriež iespējamā rīcība 
situācijās, kad ir notikusi nelaime, bet nav pieejams telefons, 
kā jāmeklē tuvākais pieaugušais un jāizstāsta par notikušo.

Mēs visi ceram, ka vasara paies bez liekām raizēm un ar 
lielu prieku atkal sagaidīsim rudeni, kad mūsu bērni atgriezī-
sies skolas solos. Lai jums visiem izdevusies brīnišķīga atvaļi-
nājumu sezona! 

Jaunceļamā objekta (ventspilnieku vidū dēvēta arī 
par “Sidnejas operteātri”) būvniecībā nodarbinātie 
strādnieki samaksu par padarīto saņemot ne vien 
oficiālā veidā pēc visu nodokļu nomaksas, bet arī 
aploksnēs. Turklāt alga par padarīto darbu mēdzot 
ievērojami aizkavēties, un daudzi strādnieki, pro-
testējot pret šādu kārtību, neejot uz darbu, līdz bosi 
tomēr atrodot par vajadzīgu norēķināties.  Savukārt 
ziņot par šo nejēdzību Valsts ieņēmumu dienestam 
“Sidnejas operteātra” celtnieki pagaidām vēl ne-
vēloties – pilsēta ir maza, un pēc attiecīgo instanču 
informēšanas atrast darbu būvniecības jomā varot 
būt ļoti problemātiski. Jāatzīmē, ka informāciju par 
minētajā objektā piekopto “aplokšņu algu” politiku 
esam saņēmuši no vairākiem savstarpēji nesais-
tītiem avotiem, un tas, Šekspīra vārdiem runājot, 
liecina – “kaut kas ir sapuvis karaļvalstī”…

Daudzi noteikti ir ievērojuši, ka Rīgā uz AB dambja nu 
jau labu laiku lepni plīvo milzīga izmēra Latvijas karogs 
(20X10 metri).  

Valsts policija ierosinājusi un uzsākusi kriminālprocesu saistībā ar šī gada martā 
konstatētajiem rupjiem labturības prasību pārkāpumiem saimniecībā Ventspils 
novada Vārves pagastā, kur Pārtikas un veterinārā dienesta (PVD) inspektori atrada 
un vēlāk konfiscēja 21 pamatīgi novārdzinātu liellopu. Saimniecības īpašniecei, kura 
nespēja parūpēties par lopiņiem, tagad draud ne vien naudas sods, bet, iespējams, 
vēl bargāks sods.

RUNĀ, KA…

Aplokšņu algas 
“Sidnejas operteātrī”

"V 
entspilnieks.lv" nekādā gadījumā 
nevēlas apgalvot, ka mūsu lasītāju teik-
tais kaut kādā veidā būtu saistīts ar 
Ventspils Mūzikas vidusskolas ar kon-
certzāles funkciju būvniecību. Jo nevar 

taču ventspilnieki par “Sidnejas operteātri” ironiski 
dēvēt ēku, kura tiek celta par oglekļa dioksīda emisijas 
samazinājumam piešķirtajiem Eiropas Savienības fondu 
līdzekļiem, un kuras projektu, neraugoties ne uz sabied-
rības par atklātību “Delna” iebildumiem, ne Valsts kon-
troles atzinumu, savulaik ar abām rokām atbalstīja 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija! 

Tā kā Ventspils Mūzikas vidusskolas celtniecībai piešķir-
tais finansējums  ir dāsns, nav nekāda pamata domāt, ka 
ģenerāluzņēmējiem vai apakšuzņēmējiem pēkšņi būtu 
aptrūcies naudas strādnieku atalgojumam vai godīgai 
visu nodokļu nomaksai valsts budžetam. Spriediet paši 
–  minētajam projektam tika piešķirti 15 miljoni eiro no 
Emisijas kvotu izsolīšanas instrumenta finansējuma, 10,9 
miljoni eiro no valsts un kultūrizglītības iestādēm pie-
šķirtās struktūrfondu naudas, plus vēl pusotrs miljons no 
tā dēvētajām deputātu kvotām. Bet ja nu tomēr noticis 
neticamais, un “kurpe sākusi spiest”, tad ļoti gribētos 
zināt – uz kuru pusi un kāpēc aiztecējusi naudas tērcī-
te, un no kādām lādēm tiek vilkts laukā aplokšņu algu 
izmaksai nepieciešamais “skaidrucis”? 

Karoga jeb Ventspils patriotisma stāsts

Šo 
patriotisko akciju aizsāka domubiedru 
grupa ar Saeimas deputātu Rihardu Kolu 
priekšgalā, un tā Rīgā noslēdzās 2017. 
gada 18. oktobrī ar svinīgu lielā karoga 
uzvilkšanu mastā. Pasākumā bez domu-

biedru grupas piedalījās arī Saeimas priekšsēdētāja Ināra 
Mūrniece, bijušais valsts prezidents Valdis Zatlers, Rīgas 
domes vadība Nils Ušakovs, Andris Ameriks un citi sabied-
rībā zināmi cilvēki.

Projekts “Latvijas karogs” ir unikāls ilgtermiņa projekts, 
kura ietvaros līdz Latvijas simtgadei iecerēts valsts simbolis-
kās, labi pārredzamās un nozīmīgās vietās Rīgā un Latvijas 
novadu reģionu centros izvietot monumentālus Latvijas karo-
gus. Projekta mērķis ir aizsākt nacionālo simbolu godināšanu 
ne tikai svētkos, bet arī ikdienā, tā vairojot iedzīvotāju pat-
riotismu un lepnumu par Latviju. Projektam ir pievienojušās 
daudzas Latvijas pilsētas, tai skaitā Rīga, Valmiera, Liepāja, 
Alūksne, Ogre, Smiltene, Valka, Limbaži, Sigulda un citas. 

Uzskatot, ka šāds projekts būtu atbalstāms arī Ventspilī, 

Ventspils pilsētas domes opozīcijas deputāti Ģirts Valdis 
Kristovsksis, Dace Korna, Aivis Landmanis un Ivars Landmanis 
2017.gadā vērsās ar priekšlikumu Ventspils pilsētas domē, 
lūdzot 2018.gada budžetā līdzekļus un vietu šī monumen-
tālā projekta “Latvijas karogs” realizācijai Ventspilī. Deputāti 
piedāvāja šādu karogu izvietot Tilta dārza vai Sarkanmuižas 
pļavas rajonā, vietā, lai jebkurš pilsētā iebraukušais to 
pamanītu.

Lieki piebilst, ka arī šo patriotismu veicinošo piedāvāju-
mu, tāpat kā jebkuru citu opozīcijas deputātu piedāvājumu, 
Ventspils pilsētas domes pozīcija noraidīja pilnībā. Kā formā-
lais atteikuma iemesls tika minēts Lielais laukums, kurā jau 
atrodoties karoga masts ar ikdienā plīvojošo Ventspils karogu 
tajā, kuru nepieciešamības gadījumā varot nomainīt ar jebku-
ru citu karogu, tai skaitā Latvijas.

Diemžēl šāda attieksme ir Ventspilī valdošā režīma likum-
sakarīga rīcība.  Tiesiskums, viedokļu dažādība, cieņpilna dis-
kusija un attieksme pret jebkuru indivīdu, kā arī valsts patrio-
tisma īpaša cildināšana ir lietas, kuras pastāvošā vara uztver 
kā savu apdraudējumu.

P.S. Ušakova un Amerika pārvaldītajā Rīgā projekts tika 
realizēts. Valdošās koalīcijas partneris –  partija “Latvijai un 
Ventspilij”, pašas pārvaldītajā pilsētā, to realizēt nevēlas.

Šis ir tikai viens no daudzajiem piemēriem, kurš liek uzdot 
jautājumu: vai partija “Latvijai un Ventspilij” ir Latvijas valstij 
draudzīgs spēks? 

Ventspils novadā saimniecei 
par liellopu mērdēšanu 
badā – kriminālprocess

Kā 
skaidro dienesta pārstā-
ve Ilze Meistere, lietvedība 
administratīvā pārkāpuma 
lietā par konstatētajiem 
labturības prasību pārkā-

pumiem Vārves pagasta saimniecībā vēl nav 
noslēgusies, jo paralēli ir uzsākts arī krimi-
nālprocess. Savukārt par pārkāpumiem kādā 
citā saimniecībā Ventspils novada Piltenes 
pagastā, kur arī saimniece vairs nespēja 
parūpēties par dzīvniekiem, mājlopu īpaš-
niecei piemērots 50 eiro naudas sods. Kā 
aģentūrai LETA skaidroja dienestā, lai arī 
sods var šķist neliels, jāņem vērā, ka lielā-
koties cilvēki, kuri dažādu apstākļu dēļ vairs 
nevis negrib, bet nespēj parūpēties par dzīv-

niekiem, nevar parūpēties arī paši par sevi, 
tostarp samaksāt piemēroto administratīvo 
sodu. Tiesa, pēdējā laikā citi tik nopietni lab-
turības prasību pārkāpumu gadījumi, kā divi 
iepriekš minētie, nav konstatēti.

PVD šogad lauksaimniecības dzīvnieku 
novietnēs plāno turpināt arvien mērķtiecīgā-
kas un padziļinātākas labturības pārbaudes. 
PVD pārvaldes pārbaudes plāno, ņemot vērā 
savā teritorijā reģistrēto novietņu skaitu, kā 
arī saņemtās sūdzības. “Šogad mērķtiecīgas 
labturības pārbaudes ir plānotas dējējvis-
tu un mājputnu, kurus audzē gaļai, noviet-
nēs, kažokzvēru audzētavās, cūku novietnēs, 
kurās tiek turēti vairāk nekā 100 dzīvnieki, kā 
arī liellopu novietnēs, kas atlasītas, izvērtē-

jot labturības riska faktorus,” aģentūrai LETA 
sacīja PVD pārstāve. Pārbaužu rezultātus plā-
nots apkopot gada beigās.

“Ventspilnieks.lv” jau vēstīja, ka PVD 
inspektori Ventspils novada Vārves pagas-
tā martā kādā saimniecībā konfiscēja 21 
novārdzinātu liellopu. Konkrētās saimniecī-
bas saimniece dzīvniekus ilgstoši bija atstā-
jusi novārtā – nebija ne pienācīgi ēdināju-
si un dzirdinājusi, nedz arī citādi par tiem 
rūpējusies. Kā redzams attēlā, dzīvnieki ir 
tik novārguši, ka redzami izspiedušies visi 
kauli, daži dzīvnieki nespēkā pakrituši un guļ. 
Dienestā informēja, ka saimniecībā izņem-
tie dzīvnieki tiks nogādāti novietnē, ar kuru 
Nodrošinājuma valsts aģentūrai ir līgums par 

administratīvās lietas ietvaros izņemto dzīv-
nieku izmitināšanu. 

Šī bija dažu mēnešu laikā jau trešā reize, 
kad Ventspils pusē atklājusies cietsirdīga un 
nolaidīga izturēšanās pret dzīvniekiem. PVD 
inspektori janvāra pašā izskaņā izņēma 23 
novārdzinātus dzīvniekus no kādas saim-
niecības Piltenes pagastā. Izņemto mājlopu 
vidū bija 18 liellopi, viens zirgs, divas kazas, 
āzis un arī viens kazlēns. Inspektori saimnie-
cības apsekošanas reizē konstatēja, ka tās 
saimniece par dzīvniekiem nav rūpējusies, 
nemaz nerunājot par dzīvnieku labturības 
pašām elementārākajām prasībām. Daudzi 
mājlopi jau bija ļoti novārdzināti. Vienu no 
dzīvniekiem pat nācās iemidzināt, jo tam 
nebija veikta atbilstoša veterinārā aprūpe un 
tā veselības stāvoklis bija tik bēdīgs, ka to 
pat nevarēja pārvietot. Ganāmpulku neviens 
nebija pieskatījis, tas lielākoties klaiņoja savā 
nodabā pa apkārtējiem mežiem.

Pagājušā gada beigās Ziru pagastā tā sauk-
tajā “Haskiju parkā” PVD izņēma 26 suņus. 
Pārbaudē PVD inspektori konstatēja, ka suņi 
tiek turēti antisanitāros apstākļos – mēslos un 
mitrumā, netiek nodrošināta suņu pilnvērtī-
ga ēdināšana un fiziskās aktivitātes. Izņemto 
suņu īpašniekiem labturības prasību pārkā-
pumu dēļ kopumā tika piemērots 800 eiro 
naudas sods. 
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“AIRBALTIC” PIRKS VĒL 
60 LIDMAŠĪNAS
Lidsabiedrība “airBaltic” parakstīja līgumu ar 
lidmašīnu ražotāju “Bombardier” par 60 jaunu 
lidmašīnu iegādi. Puses ir noslēgušas pirkuma 
līgumu par pagaidām 30 lidaparātu iegādi un 
saglabā iespēju pasūtīt vēl tikpat daudz tāda 
paša tipa lidmašīnu. Kopējais līguma apmērs 
naudas izteiksmē varētu sasniegt 4,7 mljrd. eiro.

RIMŠĒVIČAM ANULĒ PIELAIDI 
VALSTS NOSLĒPUMAM
Satversmes aizsardzības birojs anulējis pielai-
di valsts noslēpumam kukuļņemšanā aizdo-
mās turētajam Latvijas Bankas prezidentam 
Ilmāram Rimšēvičam. Viņa advokāts Saulvedis 
Vārpiņš norādīja, ka šāds lēmums ir sasteigts, 
un uzskata, ka pielaides jautājuma izlemšanas 
atlikšana līdz 1. jūlijam nekādus draudus valsts 
drošībai neradītu, savukārt viņam tiktu nodroši-
nātas cilvēktiesībām atbilstošas iespējas lēmu-
mu apstrīdēt.

“SEŠGADNIEKU” REFORMAS 
IEVIEŠANA VARĒTU IEILGT
Koalīcijas partiju politiķiem vēl ir daudz jautā-
jumu saistībā ar Izglītības un zinātnes ministri-
jas piedāvājumu par skolas gaitu sākšanu no 
sešu gadu vecuma, līdz ar to šī reforma varētu 
nevirzīties īpaši raiti. Politiķiem vēl esot daudz 
neskaidrību, turklāt arī politisko spēku iekšienē 
valdot nevienprātīga pozīcija. IZM cer, ka apstip-
rinājums tiks saņemts vēl šajā Saeimas sasau-
kumā. Reformas īstenošanu paredzēts sākt 
2019. gada 1. septembrī.

“RĪGAS SATIKSMES” 
ZAUDĒJUMI SASNIEDZ 4,6 MLJ. 
EIRO
“Rīgas satiksme” šogad 1. ceturksnī strādāja ar 
38,845 mlj. eiro apgrozījumu, kas ir par 2,9% 
vairāk nekā pērn, taču par 16,8% pieaugu-
ši zaudējumi, sasniedzot 4,608 mlj. eiro. Neto 
apgrozījuma struktūrā 64% veidoja valsts un 
Rīgas pašvaldības finansējums zaudējumu seg-
šanai. Pasažieru skaits pirmajā ceturksnī sama-
zinājies par 3%.

80 000 KLIENTU BEZ 
INTERNETA
Vairāk nekā 80 000 “Lattelecom” klientu visā 
Latvijas teritorijā palika bez pieejas interne-
tam un līdz ar to digitālajai televīzijai. Kā atklā-
ja uzņēmums, milzīgo avāriju izraisīja iekšējās 
sistēmas kļūda. Serveris lietotājiem sāka izda-
līt vienādas IP adreses, kā dēļ nebija iespēja-
ma sistēmu sinhronizācija. Tas arī novedis pie 
sakaru pārrāvuma. Uzņēmums uzsver, ka ārēja 
iejaukšanās pakalpojumu sniegšanas pārrāvu-
mā neesot bijusi.

UŠAKOVS PIEPRASĪJIS BIJUŠO 
SIEVU IEKĀRTOT BRISELĒ
“TV3” raidījums “Nekā personīga” ziņoja, ka 
Rīgas domes priekšsēdētājs Nils Ušakovs pie-
prasījis Eiropas Parlamenta (EP) deputātam 
Andrejam Mamikinam iekārtot darbā Briselē 
savu bijušo sievu Jeļenu. Tieši no “Saskaņas” 
ievēlētais eiroparlamentārietis A. Mamikins 
tam neesot piekritis, jo neesot bijis brīvas vie-
tas un atlaist kādu savu palīgu neesot vēlējies. 
Tas novedis pie asām domstarpībām, bet vēlāk 
A. Mamikins bija spiests atstāt “Saskaņu”.

ATKLĀTS RENOVĒTAIS 
DAUGAVAS STADIONS
Svinīgi atklāts rekonstruētais Daugavas stadi-
ons, kur tagad ir pieejamas jau 10 461 sēdvie-
ta tribīnēs, kas ļaus vairāk skatītājiem klātienē 
vērot Vispārējos latviešu Dziesmu un Deju svēt-
kus. Tas ir tikai 1. posms no vērienīgās rekons-
trukcijas. Līdz 2022. gadam plānots pilnībā 
pārbūvēt un attīstīt Daugavas stadiona sporta 
infrastruktūru, izveidojot to par multifunkcionā-
lu kultūras un sporta kvartālu.

LATVIJĀ

 turpinājums no 3. lpp.

Notika štatu samazināšana un es kā jauniņā 
nokļuvu atlaižamo sarakstā,” Zita atzīst, ka 
aiziešana no darba bijusi abpusēji sāpīga, jo 
arī firmai viņa jau paspējusi kļūt par savējo.

Banka bijušo darbinieci labprāt paņēmusi 
atpakaļ, bet Zita zinājusi, ka tas ir uz neilgu 
laiku, jo dzīve labu paziņu personā piedāvā-
jusi kārtējo negaidīto un līdzšinējai pieredzei  
pat šķietami neloģisko izaicinājumu – kļūt 
par pasniedzēju Kuldīgas autoskolas filiālē 
Ventspilī un iegūt autovadīšanas instruktora 
sertifikātu. 

AR HUMORU VĪRIEŠU LAUCIŅĀ
Viņai, izskatā trauslajai sievietei? Mācīt 

ceļu satiksmes noteikumus zaļiem vidus-
skolu čalīšiem un skuķiem, dzīves pieredzē 
solīdiem onkuļiem un sievām? Aizrādīt par 
braukšanas māku kaut kur to jau apgrābstīju-
šajiem pašpārliecinātajiem zeņķiem, ka šiks 
ir braukt nevis ātri, bet pareizi un ka ceļazī-
mes jāievēro vienmēr un visur, pat ja kabatā 
ir nauda iespējamā soda nomaksai? 

Zita par šādiem pārspīlētiem pieņēmu-
miem tikai pasmaida. Viņasprāt, uzskaitītie 
mīnusi faktiski dod lielus plusus, ja vien tos 
savlaicīgi un prātīgi izmanto. Jā, esmu iegu-
vusi visus vajadzīgos sertifikātus un  ielauzu-
sies tradicionāli vīriešu koptajā autoapmācī-
bas lauciņā. Piecās Ventspils autoskolās, cik 
zinu, esam  trīs pasniedzējas, bet braukša-
nas instruktores – tikai divas. Neuzskaitīšu 
sava darba paņēmienus, situācijas ir bezgala 
daudzveidīgas un tām nākas ātri piemēro-
ties. Nemainīgs paliek princips – cieņa pret 
jebkuru no kursantiem, zināmi rotaļas un 
humora elementi teorijas apgūšanā un pat 
braukšanas prakses laikā – tie strādā jebkurā 
auditorijā un tiek novērtēti jebkurā vecumā. 
Netiešs apstiprinājums tam ir, ka uz  pieteik-
šanos manās grupās un uz braukšanas nodar-
bībām pie manis reizēm veidojas gandrīz vai 
rinda. Meitenes ir centīgas pēc definīcijas, 
bet vīri un puiši tur zem sava goda neapgūt 
to, ko zina augstpapēžu dāmīte. Rezultātā 
ieguvēji esam visi, augstos vārdos runājot,  
arī sabiedrība kopumā, jo tai visos laikos ir 
vajadzīgs un nav bīstams zinošs un discip-
linēts autovadītājs,” Zita vēl nav pārliecinā-
ta, vai šis ir viņas mūža darbs,  kamēr nav 
izsmeltas visas iespējas, ko piedāvā profesi-
ja. Tas ir, pašai iegūt iespējami daudzu trans-
portlīdzekļu vadīšanas prasmes un tiesības 
tām apmācīt arī citus.

AR SIEVIŠĶĪGU DZELŽAINUMU 
“Un nekad nesaki nekad – kāpēc gan 

nākotnē nevarētu izveidoties Zitas Zvejnieces 
vadīta autoskola?” viņa par to pasmaida kā 
par diezgan tālu un nereālu perspektīvu, bet 

prātā palicis viņas iepriekš citā sakarā teik-
tais: “Es izraugos mērķi un konsekventi eju 
uz to, kamēr sasniedzu. Tāds man Dieva un 
vecāku dots raksturs – raksturiņš,” Zita kārtē-
jo reizi sievišķīgi pasmaida, laikam lai sarunu 
biedru nesabaidītu ar savu nelokāmo rakstu-
ru,  kas ceļā uz mērķi, šķiet, var būt pietieka-
mi elastīgs un tomēr dzelžains.  

Viens no viņas  līdzšinējā mūža roman-
tiskajiem mērķiem ir bijis mājas mīļdzīv-
nieka iegāde, un no vecākiem atsevišķajā  
Rīgas dzīvoklī līdz ar viņu pirmais ievācies 
arī kaķis. Nenoniecinot peļu junkura jauku-
mu, sirds kopš bērna gadiem kārojusi iegūt 
suni, kas vēlāk konkretizējusies grūti izskaid-
rojamā vēlmē kļūt par saimnieci un draugu 
gludspalvainam rudas krāsas retrīveram. Kad 
tāds retums, tikai melnā krāsā,  caur paziņu 
paziņām uziets Maskavā, ģimene nav šau-
bījusies ne mirkli un jau pēc dažām dienām  
izcili draudzīgā sunīte ar meitas Agnetas doto 
vārdu Džeina luncinājusies Zvejnieku savrup-
mājas pagalmā. 

POZITĪVO EMOCIJU AVOTS 
RETRĪVERS

Zita  smej, ka Džeina ir trešais bērns viņu 
ģimenē, svara ziņā pagaidām apsteidzot 
abus pārējos, bet talantu ziņā turot viņiem 
līdzi. Kad Džeina izgājusi apmācību saimnie-
ka komandu izpildē, atklājies, ka viņa ir izci-
li piemērota kanisterapijas ( no latīņu valo-
das canis -“suņu terapijas”) pakalpojumu 
sniegšanai. Zita ar savu Džeinu iekļāvusies 
Ventspils Dzīvnieku audzētāju biedrības entu-
ziastu pulkā, kas ar saviem suņiem un sunī-
šiem piedāvā sniegt medicīniskās rehabilitā-
cijas un pedagoģiska rakstura pakalpojumus 
skolās, bērnu dārzos, pansionātos un citviet 
pēc pieprasījuma. 

“Ar to nevar pelnīt, drīzāk otrādi – par 
seansu nākas piemaksāt, ja sarēķina, cik 
maksā suņa uzturēšana, medicīniskā aprū-
pe un transports. Taču ir liels gandarījums 
redzēt, cik mīļi gan bērni, gan veci cilvēki 
uzņem dzīvnieku, mēģina viņu saprast un 
viņam patikt. Un varbūt pats  galvenais – arī 
suņa saimnieks un aprūpētājs seansa laikā 
gūst  tikpat lielu pozitīvo emociju devu!” 
Zita stāsta, ka  tālākā nākotnē, kad risināju-
mu gūst iecerētie pašu un četrkājaino mīluļu 
dzīves apstākļu uzlabošanas plāni, ir nodoms 
iegādāties vēl vienu gludspalvaino retrīve-
ru melnā krāsā un arī apmācīt kanisterapijas 
gudrībām. Un varbūt pat sagaidīt no viņiem 

“Dzīve piedāvā, es izvēlos...”

nākamo retrīveru metienu, no kura tad 
būtu iespējams izvēlēties vienu vajadzī-
gās krāsas jaukumiņu un atstāt priekš 
sevis. Bet tas tiešām ir vēl tikai nākot-
nes vīziju līmenī, uzsver Zita.  

AR SLĒPĒM UN AKVALANGU
Daudz konkrētāk un labprātāk dzīves-

biedri runā par brīvā laika pavadīšanu, 
jo neba nu tikai darbs un mācības var 
aizpildīt pie prāta un fiziskajām akti-
vitātēm pieradušās ģimenītes  dzīvi. 
Lielā mērā darbs ir tikai iespēja iegūt 
līdzekļus pazitīvo emociju gūšanai, kas 
Zvejniekuprāt, vislabāk sasniedzamas 
ceļojumos. Ne tikai atpūtas braucienos, 
kāds bijis  Zitas un Armanda kāzu ceļo-
jums uz Ņujorku, kur viesnīcas saimnie-
ki viņiem “uzsaukuši” baltu rožu klēpi, 
torti un šampanieti. Bet arī tepat rela-
tīvi netālajā Ēģiptē, ienirstot pie koraļ-
ļiem un zivīm Sarkanajā jūrā, vai laižo-
ties ar slēpēm no kalna Karpatos, Alpos  
un Pirinejos. 

“Armandam bez tam iznāk vēl arī 
papildu ceļojumi, kas parasti saistās 
ar smagu fizisku slodzi, jo viņš startē 
starptautiskās sacensībās maratona un 
pusmaratona distancēs. Tad mēs visi 
turam par viņu īkšķi, un tētis parasti 
mājās atgriežas apmierināts, lai kāds 
arī kuro reizi bijis rezultāts,” Zita visno-
taļ atbalsta vīra aizraušanos ar garga-
baliem, bet kompāniju viņam šai ziņā 
nesastāda, sev izvēloties citas, sievišķī-
gākas prioritātes. 

“Kaut kā nejauši vai varbūt likumsa-
karīgi sanācis, ka mums abiem patīk 
nirt un slēpot, tagad pie tā sāk pie-
rast arī bērni, kurus cenšamies it visur 
ņemt līdzi. Viņi to ir godam pelnījuši, jo 
ne tikai labi mācās, bet gūst sekmes arī 
papildnodarbībās mūzikā, dejā un spor-
tā. Cenšamies paši dzīvot zaļi un radinām 
pie tā bērnus. Kādudien Bruno pie mājas 
ieraudzīja zemē nomestu tukšu pudeli 
un saka: “Mammu, skaties, re, kur cūka 
gājis!”. Laikam no mums šādus izteicie-
nus saklausījies, jo abi ar vīru neslēp-
jam riebumu pret bezatbildīgiem un 
nevīžīgiem cilvēkiem,” Zita tikai baidās, 
vai no stāstītā viņi neizskatās pēc steri-
li pareiziem un garlaicīgiem cilvēkiem, 
un apgalvo, ka reizēm atļaujas arī traku-
lības, bet par tām labāk paklusēt... Zita ar meitiņu Agnetu.
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Izlasē arī Lomažs, Šķēle un 
Lejasmeiers
Latvijas vīriešu basketbola izlases kandi-
dātu sarakstā šovasar gaidāmajām 2019. 
gada Pasaules kausa kvalifikācijas spē-
lēm iekļauti arī divi BK “Ventspils” bas-
ketbolisti – komandas līderi Aigars Šķēle 
un Rihards Lomažs. No kandidātiem, kuri 
ziemā uz spēlēm bija aicināti izlases 
sastāvā, nav cits Ventspils spēlētājs Ingus 
Jakovičs. Savukārt izlasē arī šajā ciklā ir 
cits ventspilnieks Dāvis Lejasmeiers, kurš 
spēlē Polijas klubā “KKK MOSiR”.

Rugins sastāvā, Koļesovu 
izbrāķē
Latvijas futbola izlases galvenā trene-
ra amatā apstiprinātais somu speciālists 
Mikss Pātelainens iekļāvis FK “Ventspils” 
pussargu Ritvaru Ruginu sastāvā dalībai 
Baltijas kausa turnīrā. 28 gadus vecais 
futbolists izlasē aizvadījis 24 spēles. 
Tikmēr no sastāva svītrots aizsargs Ņikita 
Koļesovs, kurš pirms gada iekļuva sastā-
vā un kopš tā laika aizvadīja visas izla-
ses spēles.

Finālos Eiropas BMX kausa 
posmā
Pieci Ventspils sporta skolas “Spars” 
audzēkņi startēja Eiropas kausa posmā 
Beļģijā. Abās dienās līdz finālam B7 grupā 
tika Alberts Veinbergs, kurš abas reizes 
finišēja 6. vietā. Otrajā dienā finālā tika 
arī Miks Cīrulis, kurš finišēja devītais. Pēc 
astoņiem posmiem otrajā vietā kopvērtē-
jumā ir Klāvs Lisovskis.

Atsākušies pludmales 
volejbola zibensturnīri
Līdz ar vasaras sezonas sākumu atsāksies 
arī pērn aizsākušies piektdienas vakara 
pludmales volejbola turnīri “Pludmales 
Karalis un Karaliene”. Izspēles notiek 
citam ar citu pāros, taču turnīra laikā mai-
noties pāriniekiem, krājot punktus indivi-
duāli un cīnoties par labākā spēlētāja titu-
lu. Tas atbrīvo no raizēm par komandas 
biedra atrašanu.

Tenisa kortos būs jauns 
segums
Olimpiskā centra “Ventspils” tenisa kor-
tos sākušies apjomīgi pārbūves darbi. 16 
gadus vecajos kortos noņems veco segu-
mu visos līmeņos līdz 75 cm dziļumam un 
ieklās jaunu. Izbūvēs jaunu lietus novadī-
šanas sistēmu un modernizēs apgaismo-
jumu, kā arī paplašinās kortus, izbūvējot 
nepieciešamās drošības zonas, lai pilnī-
bā atbilstu starptautiskajām prasībām. 
Izbūvēs arī jaunas tribīnes. Darbi izmaksās 
157 500 eiro, tā īstenošanu līdzfinansē 
valsts. Darbus jāpabeidz līdz 1. augustam.

Sākusies pieteikšanās 
basketbola līgai
Kopš šīs nedēļas ir sākusies pieteikšanās 
ikgadējai Ventspils vasaras līgai basket-
bolā. Turnīra norise plānota trīs mēne-
šu garumā no jūnija. Spēles notiks darba 
dienu vakaros, sestdienās un svētdienās, 
ko nosaka turnīra galvenais tiesnesis, vie-
nojoties ar komandu pārstāvjiem. Spēles 
notiks Ventspils Augstskolas basketbola 
laukumā. Komandas var pieteikties līdz 5. 
jūnijam, nosūtot pieteikumu uz e-pasta 
adresi reinis.gubats@gmail.com.

SPORTA ĪSZIŅAS

FK “Ventspils” klubam komandas pastāvēšanas 21. gadā būs jauns logotips. Komanda sagādāja vairā-
kus iespējamā jaunā logotipa variantus, taču galīgo variantu neizvēlējās kluba administrācija. To klu-
ba vadība ļāva izlemt pašiem līdzjutējiem, kādu komandas jauno logotipu tie vēlas turpmāk redzēt.

Lielisku spēli Latvijas futbola čempionāta virslīgā aizvadījis FK “Ventspils”, kas 
izbraukumā ar 4:1 apspēlēja principiālos pretiniekus FK “Liepāja/Mogo” komandu. 
Pēc šī panākuma Ventspils un RFS komandas nostiprinājās turnīra tabulas galvgalī, 
nedaudz attālinoties no sīvākajiem konkurentiem.

MŪSU VALSTĪ
1.–2. JŪNIJĀ paiet 30 gadu (1988), kopš 

Latvijas radošo savienību plēnuma, kas iezī-
mēja krasu pavērsienu Latvijas ceļā uz neat-
karības atjaunošanu.

5. JŪNIJĀ atzīmē Pasaules vides aizsardzī-
bas dienu.

5.–6. JŪNIJĀ paiet 25 gadi (1993) kopš 
atjaunotās Latvijas 5. Saeimas vēlēšanām.

14. JŪNIJĀ atzīmē komunistiskā genocī-
da upuru piemiņas dienu. Pirms 30 gadiem 
(1988) Rīgā pirmoreiz notika šim notiku-
mam veltīts mītiņš un ziedu nolikšana pie 

FK “Ventspils” mazākumā šokē Liepāju

K 
urzemes derbija pirmajā spēlē 
Ventspilī sezonas sākumā cīņa 
noslēdzās kaujinieciski – neizšķirti 
1:1. Ventspils komanda uz Liepāju 
devās piesardzīgi, jo pēdējās spē-

lēs nebija pa spēkam uzveikt nomināli vājā-
kas komandas – punkti dalīti (precīzāk – 
zaudēti) ar “Metta/LU” un FK “Jelgava”. 
To vēl vairāk pastiprināja spēles sākums 
Liepājā, kad jau sestajā minūtē ventspilnie-
ki nonāca zaudētājos. Ieskrienot soda lau-
kumā un saņemot augstu piespēli, bumbu 
Maksima Uvarenko sargātajos vārtos raidīja 
Jānis Ikaunieks.

Ventspils komanda tomēr ātri atguvās un 
jau 12 minūtes vēlāk panāca izlīdzinājumu. 
Saņemot piespēli no stūra centrējuma, sitie-
nā ar galvu precīzs bija rezultatīvais nigēriešu 
leģionārs Adeleke Akinjemi, kurš izmantoja 

caurumu mājnieku aizsardzībā un netraucēts 
varēja izdarīt sitienu pa vārtiem. Otrajā pus-
laikā A. Akinjemi turpināja uguņot. Vispirms 
spēles 59. minūtē viņš vienatnē nonāca ar 
liepājnieku aizsargu Antonu Jemeļinu, viņu 
apspēlēja un tika garām arī mājinieku vārt-
sargam, ieraidot bumbu vārtos. Savukārt 77. 
minūtē pēc liepājnieku kļūdas nigērietis atkal 
bija uzbrukuma smailē un trešo reizi raidīja 
bumbu mājinieku vārtos.

Jāatzīmē, ka tobrīd Ventspils komanda jau 
spēlēja mazākumā. Dažas minūtes pirms 
trešā vārtu guvuma asi nospēlēja aizsargs 
Ņikita Koļesovs. "Ventspils" aizsargs, kurš pēc 
treneru maiņas vairs nav iekļauts Latvijas 
izlases sastāvā un bija pretendents uz pirmā 
apļa labākā jaunā futbolista balvu, bīstami 
nospēlēja ar augsti paceltu kāju. Viņš ar buci 
trāpīja Ikauniekam pa seju, kā dēļ tūlīt pat 
tika noraidīts no laukuma.

Lai gan "Liepājai" bija skaitliskais vairā-
kums, to tā arī nespēja izmantot. Vēl vairāk, 
jau kompensācijas laikā mājinieki zaudēja vēl 
vienus vārtus. Ātrajā pretuzbrukumā precīzs 

sitiens vārtu priekšā padevās pieredzējuša-
jam ukraiņu leģionāram Oliskijam Antonovam, 
kurš panāca graujošu 4:1 rezultātu.

A. Akinjemi pēc šīs spēles ar astoņiem 
gūtajiem vārtiem kļuva par virslīgas rezulta-
tīvāko spēlētāju. Pirmo vietu viņš gan dala ar 
Jūrmalas «Spartaka» pieredzējušo pussargu 
Alekseju Višņakovu, kurš sestdien arī guva 
vienus vārtus, un viņa rēķinā arī ir astoņi pre-
cīzi sitieni.

Kurzemes komandas no Liepājas un 
Ventspils virslīgā kopš 1997. gada spēkoju-
šās 83 reizes. Šajos mačos 31 uzvaru izcī-
nījuši liepājnieki, lielāko artavu dodot vēju 
pilsētas priekštecei “Liepājas Metalurgam”, 
25 panākumi ir FK “Ventspils” kontā, bet 27 
dueļi noslēgušies neizšķirti. Liepājas koman-
das šajos dueļos guvušas 106 vārtus, bet 
Ventspils – 93.

Virslīgas čempionāta spēļu kalendārā būs 
pārtraukums Latvijas izlases spēlēm. Nākamo 
spēli FK “Ventspils” aizvadīs vien 15. jūnijā, 
kad mājas spēlē uzņems čempionus Jūrmalas 
“Spartaks”.

FK “Ventspils” pēc 21 gadu ilga 
pastāvēšanas iegūst jaunu logo

B 
alsošana notika sociālo tīklu plat-
formās un ilga tikai divas dien-
naktis, taču aktivitāte bija liela. 
Kopumā tika piedāvāti četri 
iespējamie varianti, kļuva zināms 

arī uzvarētājs. Taču līdzjūtēji norādīja uz 
pašu piedāvātu variantu, kas kopējā balso-
jumā atpalika tikai pavisam nedaudz un to 
klubs ņēma vērā: par jauno komandas logo-
tipu izvēlējās tieši fanu piedāvāto variantu!  

“Mēs jau pirms balsošanas sākuma pare-
dzējām vētrainu reakciju, bet notikušais pat 

pārspēja mūsu gaidīto – ļoti daudz dalībnieku, 
ļoti daudz dažādu domu. Tas ir lieliski, tas runā 
par to, ka komandu Ventspilī mīl, par klubu 
stipri pārdzīvo un nav vienaldzības. Mums 
tas ir ļoti svarīgi, tādēļ liels paldies visiem, 
kas piedalījās balsošanā,” pēc balsojuma 
paziņojumā norādīja kluba vadība. “Jaunas 
vēsmas – tas nav mēģinājums aizmest pagā-
jušo, tas ir vien nepieciešamais skats nākot-
nē. Tomēr mēs brīnišķīgi saprotam un zinām, 
ka bez pagātnes nav nākotnes, bez vēstures 
un unikālajām dzeltenzilo tradīcijām nebūs 

jaunu FK 
“Ventspils” 
panākumu.”

Kā skaid-
ro klubā, 
jaunais logo 
netiks ieviests uzreiz. Tagad ir sezonas vidus. 
Plānots, ka jauno kluba simbolu ieviesīs 
pakāpeniski un dažādās darbības sfērās. 
Pārejas periods noslēgsies tikai nākamajā 
gadā, kad klubs pilnībā izmantos tikai jauno 
logo. 

Ievērojamas dienas un jubilejas
Brīvības pieminekļa.

22. JŪNIJĀ Varoņu piemiņas diena (Cēsu 
1919. gada kauju atcere).

23. JŪNIJĀ Līgo svētki.
24. JŪNIJĀ Jāņu diena. Pirms 30 gadiem 

(1988) Burtnieku estrādē notika Z. Liepiņa un 
M. Zālītes rokoperas "Lāčplēsis" pirmizrāde.

26. JŪNIJĀ pirms 30 gadiem (1988) 
Eduarda Berklava vadībā dibinājās Latvijas 
Nacionālās neatkarības kustība (LNNK).

26.—29. JŪNIJĀ paiet 135 gadi (1873) 
kopš Rīgā, Viesturdārzā notika pirmie 
Vispārējie latviešu Dziesmu svētki.

28. JŪNIJĀ paiet 25 gadi (1993), kopš 
kā maksāšanas līdzeklis apgrozībā nonāca 
Latvijas lati un santīmi.

MŪSU PILSĒTĀ UN NOVADĀ
5. JŪNIJĀ paiet 30 gadi (1988), kopš 

Ventspils Vides aizsardzības kluba (VVAK) 
vadībā notika ielu gājiens un mītiņš 
Dziesmu svētku laukumā "Par ekoloģiski 
tīru Ventspili", kurā piedalījās ap 10 tūksto-
šiem cilvēku, protestējot pret ekoloģiski bīs-
tamu kravu pārkraušanu ostā un pilsētvides 
piesārņošanu. Mītiņā pieņemto rezolūciju 

parakstīja gandrīz 15 tūk-
stoši ventspilnieku.

11. JŪNIJĀ paiet 150 
gadi (1868), kopš atklāts 
pirmais tilts pār Ventu 
Ventspilī; tas bija uz plostu 
plaknēm gulošs tilts. Ielu, 
kas no Vecpilsētas veda uz 
tiltu, nosauca par Plosta 
ielu.

14. JŪNIJĀ paiet 30 gadi 
(1988), kopš Ventspils 
Vides aizsardzības kluba 
un kora "Līvzeme" kopīgā 
piemiņas brīža Ventspils 
novada 1941. g. 14. jūnijā 
izsūtītajiem Ventmalā pie 
pieminekļa Jūrniekiem un 
zvejniekiem. Tā bija pirmā 
reize, kad Ventspilī piemi-
nēti staļinisma represiju 
upuri. 
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Pasaules 
līmeņa zieds 
Ventspilī
Jūnijs ir vasaras pirmais īstais mēnesis, 
bet šogad viss gadījies nedaudz ačgārni, 
jo par vasaras pirmo mēnesi viennozīmīgi 
kļuva maijs. Visu aizvadīto mēnesi varē-
jām baudīt īstu un karstu vasaru. Cik no 
jums savā mūžā ir jau nopeldējies maijā 
tik daudz reižu, cik citreiz pa visu vasaru 
vai pat divām vasarām kopā? Tieši tā – 
daudzi! Karsta vasariņa turpināšoties vēl 
vismaz līdz Jāņiem noteikti. Ja nu būs par 
kādu grādu vēsāks, taču lietus nebūšot. 
Kaut nu arī Līgo nakts būtu tikpat silta 
un skaidrām debesīm, citādi katru gadu 
atkārtojas viens un tas pats – kā Jāņi,  
tā līst...

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

K 
arsta nedēļas nogale vārda tiešā 
nozīmē gaidāma šajās brīvdienās. 
Gan termometrs rādīs virs +20 grā-
diem, gan karsti ies sporta lauku-
mos. Vispār sports vasarā ir ļoti 

pateicīga nodarbe gan sportistiem, gan spor-
ta vērotājiem: laika pavadīšana svaigā gaisā. 
Tikai atšķirība tā, ka vieni izkustas daudz vai-
rāk, kamēr citi tikai sēž, malko kādu vēsu un 
atspridzinošu dzērienu, sauļojas.

Otro gadu pēc kārtas Ventspilij ir uzticēts 
rīkot Latvijas pludmales volejbola čempio-
nāta pirmo posmu. Jaunais pludmales volej-
bola stadions Ventspils kāpās jau pagājušajā 
gadā guva ļoti pozitīvu novērtējumu. Tas nav 
vienkārši tikai turnīrs. Tās ir pozitīvas emoci-
jas, dramatiskas cīņas un labs adrenalīns. Arī 
šogad Ventspils pludmales smiltīs redzēsim 
pasaules augstākā līmeņa bīčvolejbolistus – 
gan planētas līderus Aleksandru Samoilovu 
un Jāni Šmēdiņu, gan pasaules elitē eso-
šos Mārtiņu Pļaviņu un Edgaru Toču, tāpat 
arī Alekseju Soloveju un Rihardu Finsteru, un 
daudzus citus. Sacensības sāksies sestdien no 
plkst. 9 ar kvalifikācijas turnīru, bet sacensī-
bu atklāšana notiks plkst.13. Pēc tam sāksies 
pamatturnīra sacensības un tajās piedalīsies 
24 pāri. Izšķirošās cīņas par medaļām notiks 
svētdien.

Sestdien Ventspils centrālajā stadionā 
notiks olimpiskā čempiona Daiņa Kūlas starp-
tautiskās sacensības šķēpmešanā “Ventspils 
šķēpi”. Šīs sacensības Ventspilī notiek kopš 
1980.gada, kad Maskavas Olimpiskajās spē-
lēs par uzvarētāju kļuva ventspilnieks Dainis 
Kūla. Šogad sacensībās gaidāma daudz sīvā-
ka cīņa par godalgām, jo arī te izdevies sapul-
cēt pasaules līmeņa ziedu. Labākais rezul-
tāts starp visiem ir Rolandam Štrobinderam 
– 85,07 m. Viņam sīvu konkurenci sastā-
dīs baltkrievs Pāvels Mialeška (85,01 m), 
uzbeks Boburs Šokirjonovs (84,23 m) un polis 
Kaspers Oleščuks (82,29 m), kā arī pašmā-
ju atlēti Ansis Brūns, Patriks Gailums un citi. 
Sieviešu konkurencē sacensības būs vēl sprai-
gākas, jo piedalīsies visas trīs šobrīd labākās 
Latvijas šķēpmetējas – Madara Palameika 
(66,18 m), Anete Kociņa (64,47 m) un Sinta 
Sprudzāne (64,28 m). Dalībnieču vidū būs arī 
ukrainiete Hanna Hatsko, kura metusi šķēpu 
67,29 m tālu. Piedalīsies arī ventspilniece 
Gundega Grīva, kā arī citas latvietes un atlētes 
no Lietuvas, Čehijas, Slovēnijas. Pēc atklāša-
nas ceremonijas sacensības uzsāks jaunākās 
paaudzes sportisti, bet plkst.13.45 uz starta 
izies sievietes. Vīriešiem sacensības sāksies 
plkst.14.45.

Tajā pašā dienā plkst. 12 svinīgā pasāku-
mā Ventspils pludmalē jau 20. gadu mastā 
tiks uzvilkts Zilais karogs. 1999. gadā tieši 
Ventspils pludmale kļuva par pirmo Baltijā, 
kas ieguva Zilo karogu. Tas ir augsts starp-
tautiskais novērtējums tīrai videi, labai ūdens 
kvalitātei, drošībai krastā un uz ūdens, kā arī 
labiekārtojuma augstam līmenim un atbilstī-
bai starptautiskajiem standartiem. Ja ballīte, 
tad ballīte, un šoreiz muzikāli priecēs grupa 
“Otra puse” un Antra Stafecka. 

20. gadsimta 50. gadus okeāna viņā 
pusē dēvēja par „sweet fifthies” – tātad 
saldajiem piecdesmitajiem, un Amerikā 
(ASV) šis laiks patiesi bija lielisks: kara 
sekas tur praktiski nejuta, ekonomika 
strauji kāpa augšup, benzīns lēts, no 
fabriku konveijeriem ripoja milzu ap-
mēru vieglās automašīnas, ledusskapji, 
putekļsūcēji un pirmie televizori. Ameri-
kāņu mājasmātes Holivudas stila frizūrās 
lepojās neilona zeķēs un priekšautiņos, 
un izcēla ķermeņa formas ar iepriekš ne-
redzēta fasona „spictūtiņu” krūšturiem. 
Naktsklubos un viesībās dejoja jauno 
modes deju „rock’n roll”. Taču šajpus 
Atlantijas dzīves ainava krasi atšķīrās no 
amerikāņu Leiputrijas.

Atkusnīgie piecdesmitie

E 
iropā nebija gandrīz nevienas 
valsts, kas vēl 50. gadu pirmajā 
pusē nedziedētu kara cirstās rētas. 
Un tomēr – ja Rietumeiropai dāsnu 
palīdzību sniedza „onkuļa Sema” 

Māršala plāns, tad jaunizveidotajā „soci-
ālisma nometnē” un, protams, PSRS, kurā 
tolaik bija iespiesta arī mūsu zeme, piecdes-
mito gadu sākumā ļaudis joprojām dzīvoja 
drupās – gan tiešā, gan pārnestā nozīmē, un 
tas pilnībā noteica viņu iespējas un no tām 
izrietošo dzīvesveidu.

Mājokļa izskats un nosacītas ērtības bija 
atkarīgas no tā, cik daudz bija izdevies 
saglābt no pirmskara laikiem. Tajos gados 
ļaudis (šeit nav runas par jaunajiem nomen-
klatūristiem) nepirka ne mēbeles, ne citus 
iedzīves priekšmetus, jo, pirmkārt, trūka nau-
das, otrkārt, tādas mantas praktiski nebija 
pieejamas. Galvenais – ēdiens un apģērbs. 
Jāatzīst, ka visā desmitgadē produktu vei-
kalos un tirgos bija pietiekami, un tie bija 
labā kvalitātē. Lauku rajonos un mazpilsētās, 
tāpat lielpilsētu nomalēs iedzīvotāji paklu-
sām kopa savas naturālās saimniecības – 
kartupeļu lauciņus, sakņu un augļu dārzus, 
audzēja vistas un sivēnus, turēja govis vai 
vismaz kazas. Krietni sliktāk bija ar drēbēm 
un apaviem. Kopš 40. gadu beigām modes 
apavu „topā” joprojām bija baltās tenisčī-
bas. Tās valkāja teju visu vecumu ļautiņi – no 
pusaugu gadiem līdz pensijas vecumam – un 
rūpīgi kopa. Kad čības kļuva netīras, tās kār-
tīgi izberza ar ziepjainu birsti, pēc tam iezie-
da ar zobu pulveri vai pastu un nolika saulē 
žāvēt – gatavs, ej kaut uz balli! Un gāja arī. 
Sieviešu svārki un kleitas joprojām turējās 
īsas, kostīmjakas vietā – vīriešu stila žakete. 
Ja bija laiks, nauda un pacietība, varēja ielikt 
ilgviļņus. Tā bija ilgstoša un nepatīkama pro-
cedūra, bet, kā zināms, skaistuma labad sie-
viete allaž gatava upuriem. Skolnieces ilgviļ-
ņus likt nedrīkstēja, par to pat slēdza ārā no 
skolas; mati bija jāpin stingrās bizēs un jāsa-
sien ar lentēm.

Interesants šī laika vīrieškārtas jauniešu 
modes aksesuārs – mazas, apaļas beznaga 
cepurītes pēc Vidusāzijas „tjubeteiku” parau-
ga. Tādas uz īsi apcirptajām galvām nēsā-

ja zēni no piecu līdz divdesmit piecu gadu 
vecumam. Tjubeteika, divkrāsu vējablūze 
un platas kokvilnas triko bikses ar gumijas 
savilktiem galiem – lūk, 50. gadu sākuma 
puiku stils!

Desmitgades vidū aina krasi mainījās. 
Cēlonis meklējams politiskajā sfērā, kam 
šoreiz jāpieskaras gribot negribot. 1953. 
gada martā viens no visu laiku lielākajiem 
masu slepkavām, „tautu tēvs” J. Staļins aiz-
gāja „pie tēviem”, un nepagāja ilgs laiks, 
kad jau bija jūtams – bezmaz līdz strangulā-
cijas rievai pievilktās padomju režīma skrū-
ves pamazām sāk atslābt. Cilvēki jutās dro-
šāk – izsūtīšanas, kā rādas, vairāk nebūs, 
nu var domāt par dzīvi, ne tik izdzīvošanu 
vien! Veikalos, attiecīgi arī dzīvokļos, parā-
dījās jaunas mēbeles – pasmagas, aizgājušo 
gadu stilā, bet no cietkoksnes un laba finie-
ra. Aizraujošs jaunums – pirmie plastmasas 
trauki un bērnu rotaļlietas. Sievietes neticē-
ja savām acīm, ieraugot veikalu galantērijas 
nodaļās ne jau nu amerikāņu neilona, bet 
tā paša padomju kaprona zeķes un spictūti-
ņu krūšturus no rozā atlasa, ilgi neredzētos 
smaržu flakonus un vairāku toņu lūpu krāsas 
apzeltītās patroniņās.

Jau 1954. gadā atļautā sarakste ar radiem 
ārzemēs pavēra mazu spraudziņu uz „naidīgo 
kapitālisma pasauli”, bet, kad no turienes uz 
Latviju sāka ceļot paciņas ar apģērbiem, apa-
viem un veļu, vietējie priekšstati par modi 
izvērsās eksplozijā. Pieticīgo šauro svārķeļu 
vietā meitenes un sievietes ietērpās apžil-
binošajā „saules kļošā” (t.i., svārki piegriezti 
slīpā diegā pilna apļa formā). Pie kļoša svār-
kiem piederējās blūzīte ar zemu nolaideniem 
pleciem un mazu „šleipīti” zem zoda (kā 
Odrijai Hepbērnai filmā „Romas brīvdienas”). 
Kas attiecas uz vīriešiem, vismaz gados jau-
nākajiem, viņi krita vēl lielākās pārmērībās. 
Modes kliedziens bija „stabulīšu bikses”, par 
kurām humoristi rakstīja, – lai dabūtu pēdas 
caur bikšu starām, tās jāieziepē. Pie šaurajām 
biksēm stila zēns valkāja „porgas” – kurpes ar 

strupiem purniem, spīdīgām metāla sprā-
dzēm un pāris pirkstu biezuma kaučuka 
zolēm! Laimīgi bija tie, kam porgas paci-
ņā atsūtīja Amerikas radi, pārējie meklēja 
kādu vietējo kurpnieku. Augšgalā „stabu-
lenes” papildināja „mambo krekls” – virs 
biksēm nēsājams, pēc iespējas spilgtāk 
apdrukāts (vislabāk ar palmām, lauvām un 
paradīzes putniem) apģērba gabals. Īpaši 
stilīgie vēl izdekorēja mambo kreklu ar 
raibu šlipsi... Protams, kopā ar amerikāņu 
„klozēm” atceļoja arī padomju iestāžu dziļi 
nosodītās dejas – tas pats rokenrols un „hi 
mambo”. Lai cik acīgi un ausīgi dejošanu 
„ādženes” un „zivtiņu” (arodbiedrību un 
zivju kombināta klubi) uzpasēja direkto-
ri, administratori un mākslinieciskie vadī-
tāji, lai cik nesmukas karikatūras par šīm 
„mērkaķu dejām” publicēja centrālie un 
lokālie preses izdevumi, nekas nelīdzēja, 
pat ne vešana uz miliciju! Pietika modra-
jām acīm novērsties uz mirkli, kad porgas 
sāka cilāties visneiedomājamākajos soļos 
un meiteņu kļoša svārki – plivināties kā 
izpletņi.

Kāds var pajautāt – no kurienes gan 
klubu muzikanti ķēra šos trakos gabalus? 
Pamatā no radio. Lai gan „čekas zāģis” 
(radioraidījumu traucētājs) bija uzdevu-
mu augstumos, īstie estrādes mūzikas 
fani pamanījās "nokāst" tālaika hītus no 
populārā Luksemburgas radio, šo to no 
poļiem, bet īstā zelta bedre bija zviedru 
„Radionūd” – ziņu un mūzikas radiostacija, 
kas atradās uz kuģa Baltijas jūrā un regu-
lāri mainīja vietu, līdz ar to čekistu centieni 
gāja pa tukšo.

Taču noteikti jāpiebilst, ka 50. gadu 
otrā puse bija arī latviešu estrādes mūzi-
kas atdzimšanas laiks. Vairs nebija Paula 
Saksa, Marisa Vētras un Vintera kapelas, 
taču parādījās jauni dziedoņi: Aino Bāliņa, 
Valentīna Butāne, Jānis Krūze, Arnolds 
Liniņš, kura tālaika hīts „Vecais ratiņš” pie-
dzīvojis ne vienu vien atjaunināto versi-
ju – pēc 60 gadiem! Šie dziedoņi un Rīgas 
estrādes orķestris Latvijas ļaudīm tiešām 
„parādījās”, jo jau 50. gadu vidū, bet vis-
vairāk – otrajā pusē – latviešu dzīvok-
ļos ienāca televizors! Dzīvokļa goda vietā 
novietotā prāvā kaste ar mazo ekrāniņu 
ieveda mājās koncertus, teātra izrādes, 
kinofilmas, un Die’s ar visu padomju pro-
pagandu ziņās, galvenais – bilde! No mūs-
dienu skatupunkta melnbalti pelēka, raus-
tīga, bieži vien spožu švīku sapostīta, bet 
tolaik – o! Vārdi: „klau, kaimiņi nopirkuši 
televizoru” būtu adekvāti šodien teiktam: 
„zini, kaimiņi nopirkuši jaunākā modeļa 
džipu!”.

Tādi bija pagājušā gadsimta piecdesmi-
tie gadi, lūkojoties caur sadzīvisko prizmu. 
Atkušņa laiks, atelpas gadi, dzīvesprieka 
uzplūds pēc iepriekšējās drūmās desmit-
gades. 
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A U N S 
Vairāk pozitīvisma un mazāk emociju – ir situācijas, par 
kurām nav vērts uztraukties. Nenovērs uzmanību no mēr-

ķiem, jo patlaban labs laiks karjeras kāpienam un spēju pierādīša-
nai. Tikai neuzņemies vairāk, nekā spēj „pacelt”. Brīvdienās vēlams 
izbrauciens vai neliels ceļojums.

V Ē R S I S
Dienas skries vēja ātrumā un nebūs iespējams saprast, 
kur tas laiks paliek. Jāsargās no pārslodzes un stresa, un 

nevajag ņemt visu tuvu pie sirds. Darbā neiesaisties situācijās, kur 
citi skaidro savas attiecības. Brīvajā laikā darbus liec malā, atpūties 
un izklaidējies. Prieks no kultūras pasākumiem.

D V Ī Ņ I
Daudz lietišķo kontaktu, tikšanās ar draugiem, iespējas 
iepazīties ar interesantiem cilvēkiem. Tajā pat laikā svarī-

gās lietās paļaujies pats uz sevi, nevis draugu un paziņu solījumiem. 
Brīvdienās dodies izklaidēties uz klubu vai draugu ballīti, vari iegā-
dāties ko skaistu vai atjaunot garderobi.

V Ē Z I S
Piemērots periods jauniem projektiem, karjerai un ienā-
kumu pavairošanai. Būsi šarmants un pievilcīgs, kas 

palīdzēs atvērt daudzas durvis, arī uz cilvēku sirdīm. Tajā pat laikā 
nedrīkst ignorēt padomus un ieteikumus. Nav labs laiks, lai kārtotu 
lietišķas darīšanas iestādēs.

L A U V A
Darbā atbildīgi pienākumi, taču svarīgi, lai tas tiek novēr-
tēts gan morālā, gan materiālā izteiksmē. Ja tā nav, tad ir 

vērts meklēt citu vietu. Brīvdienās velti laiku mājas dzīvei un mīļota-
jam cilvēkam. Ja kaut kas nav pa prātam, no sirds izrunājies. Sekmīgs 
laiks ārzemju ceļojuma plānošanai.

J A U N A V A
Nedēļas nogali pavadi ar ģimeni, izdomājiet kopā kaut ko 
interesantu, apmeklējiet pasākumus, dalieties iespaidos. 

Lietišķajā jomā iespējami jauni izaicinājumi un karjeras kāpiens, 
dodies uz priekšu un neklausies skauģos. Piesakies kursos vai 
apmeklē seminārus, kas paplašina redzesloku.

S V A R I
Profesionālajā jomā daudz izdarīsi un ar savu piemē-
ru mudināsi arī kolēģus rosīties aktīvāk. Esi uzmanīgs, 

rīkojoties ar naudu. Nepērc lietas, kas šobrīd nav nepieciešamas. 
Attiecībās ar partneriem mēģini izvairīties no asumiem. Nesavaldība 
var pārvērsties destruktīvā konfliktā.

S K O R P I O N S
Svarīga privātā dzīve un attiecības. Pāriem derētu sarī-
kot romantisku pasākumu divatā, bet brīvajiem ļaudīm 

atvērt sirdis mīlestībai. Darbā vai biznesā iespējamas saspringtas un 
neprognozējamas situācijas, ko grūti ietekmēt, izdari to, kas jādara, 
bet jaunus pienākumus neuzņemies.

S T R Ē L N I E K S
Brīvdienās piemērots laiks saimniecības un dārza dar-
biem, un, kad labi pastrādāts, tad arī dārza svētki vai 

neliela draugu ballīte būs tieši reizē. Darbā vai biznesā var ras-
ties jaunas peļņas iespējas, taču jāturas tālāk no kredītsaistībām. 
Pagaidām neplāno lielus, dārgus pirkumus.

  
M E Ž Ā Z I S
Sajutīsi spēku pieplūdumu, radīsies jauni plāni un vēlme 
parādīt savas spējas. Var nākt atklāsmes, kas palīdzēs pie-

ņemt pareizos lēmumus. Būs daudz pienākumu, bet tu ar tiem sek-
mīgi tiksi galā. Esi uzmanīgs naudas lietās un sargies no neapdomī-
giem tēriņiem. Nav labs laiks tehnikas iegādei.

Ū D E N S V Ī R S
Izvairies no negatīvi noskaņotiem ļautiņiem, kas par visu 
žēlojas, neiesaisties strīdos un sargies no sasteigtiem 

lēmumiem. Darbā vai biznesā iespējas izveidot jaunus, ienesīgus 
kontaktus, taču netici mutiskiem solījumiem. Visas saistības abām 
pusēm jānoformē juridiski korekti.

Z I V I S
Realizēt ieceres var palīdzēt draudzīgi kontakti vai seni 
darījumu partneri. Labs laiks prezentācijām un sabied-

riskām aktivitātēm. Prieku sagādās arī dažādi kultūras un mākslas 
pasākumi. Šajā laikā spēcīgi darbosies intuīcija, vari uz to paļauties 
arī lietišķos jautājumos.
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Aptiekārs atrunājas pircējam: 
“Nē, nē, jaunais cilvēk, ciankā-
lijam vajadzīga recepte, ar jūsu 
sievasmātes fotogrāfiju diem-
žēl nekas nebūs līdzēts “.

Ezera krastā sēž mākslinieks un glez-
no ainavu. Labu brīdi viņu vēro divi 
tūristi.  
Tēvs: ”Redzi, dēls, ko nākas 
darīt, ja nav fotoaparāta.”

Lidmašīna tuvojas galamērķim. 
Pilots, piemirsis izslēgt mikrofonu 
saka savam palīgam:  
“Nu, ko ,padzersim tēju, tad paņem-
sim priekšā stjuarti, tad arī būs laiks 
iet uz nosēšanos…”  
Stjuarte, kas tajā laikā dala brokas-
tis pasažieriem, nosarkst un pa galvu 
pa kaklu metas uz pilotu kabīni. Viņai 
paslīd kāja, nabadzīte pakrīt, uz ko 
turpat sēdošā tantiņa aizrāda:  
“Ko tu, bērniņ, tā steidzies? Viņi 
taču vēl nebūs tēju izdzēruši!”

Mazdēls jautā: Vecmāmiņ, vai neesi 
redzējusi tabletes ar uzrakstu LSD?  
Vecmāmiņa: Kādas tabletes, bet 
vai tu redzēji to pūķi virtuvē?!

Kāds klients pirmo reizi aiziet pie 
pazīstama advokāta. 
- Sakiet, cik maksā jūsu konsultācija? 
- 200 eiro par atbildēm uz trīs jautā-
jumiem. 
- Stipri dārgi, vai ne?  
- Jā, tā varētu teikt. Un kāds 
ir jūsu trešais jautājums?

Kāzas angļu aristokrātu lokā. 
Sarunājas divi lordi – brits un skots.  
Brits lielās: 
- Es jaunajam pārim uzdāvināju vis-
smalkākā porcelāna pusdienu servīzi 
24 personām. 
Skots aiz lepnības piepūšas un atbild:  
- Savukārt es – tējas sietiņu deviņ-
desmit sešām personām!

Makšķernieks lielās draugiem:  
- Pagājušajā svētdienā noķēru tādu 
līdaku! Kā mana roka!  
- Beidz runāt muļķības! Tik spal-
vainu līdaku nemēdz būt!

Satiekas divi mūzikas draugi. Viens 
piedāvā:  
- Klau, šovakar Pavarotti koncerts, 
aiziesim? 
- Nevaru, sovakar Špīlmans spēlē. 
Pēc laika viņi atkal satiekas:  
- Klau, parīt Domingo koncertēs, 
negribi nākt līdzi ?  
- Nevaru, tieši parīt Špīlmanam 
lielais koncerts. 
- Kas tas Špīlmans par tādu māksli-
nieku?!  
- Kaut kāds bundzinieks no vietē-
jās rokgrupas. Kad viņam ir kon-
certs, es eju pie viņa sievas.

Vilciena kupejā. 
- Cik reizes man tev tas jāsaka! Neēd 
olas ar sudraba karotīti! Sudrabs taču 
no olām bojājas – saka māmiņa 
savai meitai. 
- Mūžu dzīvo, mūžu mācies... 
– norūca blakus sēdošais gru-

zīns, pārlikdams sudraba pulks-
teni žaketes iekškabatā.

- Braucam makšķerēt! 
- Es tak nemāku... 
- Kas tur ko mācēt. Ielej un izdzer!

Divas draudzenes sarunājas: 
- Vai tiesa, ka tava iecerētā ģimenes 
locekļi tevi ne sevišķi mīl? 
- Tiesa gan. Viņa sieva vis-
pār mani nožņaugt ir gatava!

Telefona zvans:  
- Halo, vai tā esi tu, mana mīļā ?  
- Nē, šeit tava sieva.

Auditorijas priekšā uzstājas zinātnieks: 
- Ziniet, mums izdevās sakrus-
tot brūno lāci ar balto! 
Kāds no publikas: 
- Nu, un kādi rezultāti? 
- Dzīvniekiem tas ļoti patika!

Papagailis vēro, kā saimniece gatavo 
pildītu tītaru. Vēro, kā tītars tiek 
nomazgāts, iztīrīts, kā tiek sagata-
vots pildījums. Kad sākas uzpildīšana, 
papagailis vairs neiztur: 
“Klau, saimniec, nu cik var 
par līķi ņirgāties?!”

-Nezinu, ko lai dara! Tarakāni galī-
gi nomocījušī, visur rāpo, miera no 
viņiem nav! 
-Bet tu nopērc krītu tarakāniem! 
-Vai palīdz? 
-Protams, es nopirku, tagad 
viņi klusi sēž stūrī, zīmē...

Šonedēļ tā pa īstam stājās spēkā beidzamā laika lielākais bieds – GDPR (tiem, kas nesaprot neko no mo-
dernajiem anglicismiem un no šīs valodas veidotajiem saīsinājumiem: GDPR latviskajā versijā ir Vispārīgā 
datu aizsardzības regula). Jau šobrīd regulas ieviešanas process pārvērties par masveida haosu. Un nav 
īstas skaidrības, vai, piemēram, uz kapu plāksnēm personiskās informācijas aizsardzības nolūkos nebūs 
jāraksta “Šeit guļ kāda persona”, bet kāzu ceremonijā ceremonijmeistars jautās: “Persona A, vai esat ar 
mieru ņemt personu B par savu laulāto?”. Savukārt pagasta laikrakstos vietējiem iedzīvotājiem tiek ziņots, 
ka “šajā mēnesī pagastā piedzimušas 4 personas”. Tiesa gan, bez ironijas runājot, ir arī pirmie nopietnie 
sarežģījumi: mobilo telefonu, e-pastu un interneta platformu personīgos kontus ir pārpludinājuši zvani, 
īsziņas, vēstules un “ziņojumi” ar prasību apstiprināt kārtējo “privātuma politiku” no visām iespējamām 
iestādēm, operatoriem, internetveikaliem, portāliem un vietnēm, kurām vēl nav pat izdomāts nosau-
kums. Un te rodas divi jautājumi:

1. Kas notiek, ja šajā vispārējā haosā cilvēks neapstiprina (nospiežot pogu “akceptēt” vai atbildot “jā” kādā citā 
veidā), piemēram, “Latvijas Pasta” “jaunajo privātuma politiku”? Vai tādējādi minētais “Latvijas Pasts” vairs nepie-
gādās iepriekš abonētos preses izdevumus, jo cilvēks taču nav devis akceptu savu datu apstrādei?

2. Kur garantija, ka nebeidzamās “jaunās privātuma politikas” piesūtītie dokumenti no zināmiem, puszināmiem un 
pavisam nezināmiem veikaliem, portāliem vai informācijas apkopotājiem uz n-tajām lappusēm ne tikai neuzlabos, 
bet ievērojami pasliktinās konkrētā cilvēka datu apstrādes situāciju? Jo n-tajās “jaunās privātuma politikas” lappusēs 
var paslēpt jebko – piemēram, punktu, ka cilvēks piekrīt savu kredītkaršu izmantošanai bez savas ziņas.

Un tieši tāpēc “Ventspilnieks.lv” silti iesaka: neapstipriniet neko. Citādi “jaunā privātuma politika” ar paša cilvēka 
ziņu pārvērtīsies par “vispārējā datu haosa politiku”...



ОВЕН
Больше позитива и меньше эмоций – бывают ситуации, из-за 
которых не стоит беспокоиться. Не забывайте о поставленных 

целях, потому что сейчас удачный период для того, чтобы подняться по 
карьерной лестнице и показать, на что вы способны. Только не берите 
на себя больше, чем вы можете сделать. В выходные желательно совер-
шить небольшое путешествие. 

ТЕЛЕЦ
Время пролетит незаметно. Берегитесь перенапряжения и 
стресса, не нужно принимать все слишком близко к сердцу. 

На работе не встревайте в ситуации, когда люди выясняют отношения 
между собой. В свободное время хорошенько отдохните и развлекитесь. 
Радость вам доставят культурные мероприятия. 

БЛИЗНЕЦЫ
Много деловых контактов, встреч с друзьями, возможность 
познакомиться с интересными людьми. В то же время в важ-

ных вещах полагайтесь только на себя, а не на обещания друзей и зна-
комых. В выходные отправляйтесь развлечься в клуб или на друже-
скую вечеринку, можете приобрести что-нибудь красивое или обновить 
гардероб. 

РАК
Подходящий период для новых проектов и увеличения дохо-
дов. Вы будете очаровательны и привлекательны, что помо-

жет вам открыть многие двери, в том числе, найти ключик к человече-
ским сердцам. В то же время не стоит игнорировать советы и рекомен-
дации.  Не самое удачное время для решения вопросов в различных 
учреждениях. 

ЛЕВ
На работе вас ожидают ответственные обязанности, но важно, 
чтобы вы получали как моральное, так и материальное возна-

граждение. Если это не так, стоит подыскать другое место работы. В 
выходные займитесь домашними делами и уделите внимание любимому 
человеку. Если вас что-то не устраивает, поговорите по душам. Удачное 
время для того, чтобы спланировать заграничное путешествие. 

ДЕВА
Проведите уик-энд с семьей, придумайте что-нибудь инте-
ресное, посетите мероприятие, поделитесь впечатлениями. В 

деловой сфере возможны новые вызовы и подъем по карьерной лестни-
це, идите вперед и не слушайте завистников. Запишитесь на курсы или 
посетите семинары, которые расширяют кругозор. 

ВЕСЫ
В профессиональной сфере вы многое сделаете, своим энту-
зиазмом сможете заразить и коллег. Будьте аккуратны с день-

гами. Не покупайте вещей, в которых в данный момент нет необходи-
мости. В отношениях с партнерами старайтесь избегать острых углов. 
Несдержанность может привести к деструктивному конфликту. 

СКОРПИОН
Для вас важны личная жизнь и отношения. Парам стоит устро-
ить романтическую вечеринку вдвоем, а свободным представи-

телям знака – открыть сердце для любви. На работе или в бизнесе воз-
можны напряженные и непрогнозируемые ситуации, на которые сложно 
повлиять. Сделайте то, что должны, но новых обязательств на себя не 
берите. 

СТРЕЛЕЦ
B выходные подходящее время для работ по хозяйству и в 
саду, а затем стоит устроить пикник или небольшую друже-

скую вечеринку. На работе или в бизнесе может появиться возможность 
заработать, однако не стоит брать деньги в кредит. Пока не стоит плани-
ровать крупных покупок. 

КОЗЕРОГ
Вы ощутите прилив сил, появятся новые планы и желание 
продемонстрировать свои способности. Вас могут посетить 

мысли, которые помогут принять верные решения. У вас будет много обя-
занностей, но вы с ними успешно справитесь. Будьте осторожны в вопро-
сах, касающихся денег, и избегайте необдуманных трат. Не самое удач-
ное время для приобретения техники. 

ВОДОЛЕЙ
Избегайте негативно настроенных людей, которые всегда 
жалуются, не участвуйте в ссорах и берегитесь поспешных 

решений. На работе или в бизнесе – возможность создать новые кон-
такты, благодаря которым можно будет получить прибыль, но не стоит 
верить устным обещаниям – оформляйте соглашения в письменной 
форме. 

РЫБЫ
Реализовать планы могут помочь дружеские контакты или 
деловые партнеры. Удачное время для презентаций и обще-

ственной активности. Радость вам доставят различные культурные меро-
приятия. В этот период будет усиленно работать интуиция, можно смело 
ею руководствоваться в деловых вопросах.

№. 22 (65)  1 июня 2018 года На досуге  /  8

ГО
РО
СКОП  
1.06.–7.06.2018

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ри
су

но
к 

– 
Ze

m
gu

s

В сумасшедшем доме группа больных решилась на 
побег. На следующий день один из пациентов хмуро 
заявляет: 
- Ничего не выйдет, забор снесли!

Пришла зарплата, а это значит, что снова можно пить 
апероль в баре, есть стейк из телятины и ездить каж-
дые сто метров на такси, а следующие двадцать девять 
дней ходить на работу пешком и кушать макароны

Отец случайно проглотил флешку. Теперь его 
в семье так и называют папка с файлами.

В суде:  
- И почему ты так много пьешь, Уолт?  
- Ну, это получается так, ваша честь: снача-
ла я закусываю луком, чтобы перебить запах 
виски – а потом приходится снова пить виски, 
чтобы заглушить запах лука... Проклятый лук!

Ночь, звонок в скорую. 
- Алло, алло! Здравствуйте! Человеку срочно нужна 
помощь, на грани смерти! 
- Здравствуйте. Докажите, что вы не робот.

- Чтобы не переедать во время обеда, я за пол-
часа до обеда ем две тарелки пельменей.

Опыт – это то, что получаешь, не получив того, что хотел.

- В старину, если гонец приносил плохую новость – ему 
отрубали голову! 
- А если хорошую? 
- А если хорошую – прибивали еще одну...

Притча о том, как собирали налоги в Древнем Риме. 
Император посылает сборщиков податей в покоренную 
провинцию. Те собрали деньги, приносят. 
Император спрашивает: 
- Что там делает народ? 
сборщики отвечают: 
- Ну, как, что делают,- кто чего, своими делами занимаются. 

Император говорит на это: 
- Мало собрали. Идите, собирайте еще. 
Сборщики пошли, собрали еще налогов. Приносят. 
Император спрашивает: 
- Что делает народ? 
- Возмущаются, чего по второму разу собираем. 
- Мало собрали, собирайте еще. 
Пошли, собрали. 
- Что делает народ? 
- Ругают. И властей, и тебя, последними словами. 
- Мало собрали, идите снова. 
Собрали, приносят. 
- Что делают? 
- Плачут. 
- Мало. Собирайте еще. 
Собрали. 
- Что делают? 
- Смеются! 
- Вот теперь у них действительно больше ничего нет.
 
- Доктор! Поищите у меня другую 
болезнь. Эта слишком дорогая.

- Никогда не забуду ту дискотеку, где я встретился с женой! 
- Было так романтично? 
- Нет, очень неловко. Я-то думал, 
что она дома, с детьми...

Мой муж считает, что у него фигура, как у гре-
ческого бога… Придётся всё же ему объяс-
нить, что Будда вовсе не из Греции…

- Бесит фейсконтроль на входе! Если по тебе видно, что 
ты не оставишь тут кучу бабла, то не пускают! 
- Да и не ходи ты эти на родительские собрания.
 
Виртуальные платежи лишили нас роман-
тики брошенных в рожу денег.

Купил пачку пельменей сегодня, открываю, а там: 
- Мы обновили политику конфиденциаль-
ности, ознакомьтесь, пожалуйста!

АНЕКДОТЫ

На этой неделе уже со всей серьезностью вступает в силу пугающий призрак последнего времени – GDPR (для 
тех, кто ничего не смыслит в современных англицизмах и составленных из них аббревиатурах: GDPR – Всеобщий 
регламент по защите личных данных). Уже сейчас введение регламента превратилось в массовый хаос. И непо-
нятно, не нужно ли будет, например, на могильной плите в целях защиты личной информации писать: «Здесь 
покоится некое лицо», – а во время свадебной церемонии спрашивать: «Субъект А, согласны ли вы взять в 
супруги субъект В?» В свою очередь, в волостных газетах местным жителям – сообщать, что «в этом месяце в 
волости родилось 4 лица». Правда, если говорить без иронии, то возникли и первые осложнения: мобильные 
телефоны, электронную почту и личные профили интернет-платформ переполнили звонки, сообщения, письма 
и «донесения» с требованием подтвердить очередную «политику приватности» от всех возможных учреждений, 
операторов, интернет-магазинов, порталов и точек в сети, для которых даже еще не придумано названия. И тут 
возникают два вопроса:

1. Что произойдет, если в этом всеобщем хаосе человек не подтвердит (нажав на «принять» или ответив «да» 
каким-либо другим способом) «новую политику приватности» предприятия, например, «Latvijas Pasts». В этом случае 
упомянутое предприятие больше не будет доставлять абонируемые периодические издания, ведь человек же не дал 
своего согласия на обработку его данных? 

2. Где гарантия, что нескончаемые документы по поводу «новой политики приватности» от различных известных, 
малоизвестных и совсем неизвестных магазинов, порталов или предприятий, обобщающих информацию, с -дцатого 
сайта улучшат, а не значительно ухудшат ситуацию с обработкой данных конкретного человека? Ведь среди этих мно-
гочисленных страниц с «новой политикой приватности» может затесаться, например, пункт о том, что человек согласен 
на использование его кредитной карточки без его ведома. 

И именно поэтому «Ventspilnieks.lv» от души советует: ничего не подтверждайте в ответ на пришедшие письма. Иначе 
с вашей собственной легкой руки «новая политика приватности» превратится в «политику всеобщего хаоса данных» … 
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В сборной – Ломажс, Шкеле 
и Леясмейерс 
В список кандидатов в мужскую сбор-
ную Латвии на предстоящие этим 
летом квалификационные игры Кубка 
мира включены и двое баскетболистов 
БК «Вентспилс» – лидеры команды 
Айгарс Шкеле и Рихардс Ломажс. Из 
тех кандидатов, которые зимой были 
приглашены в состав сборной, нет дру-
гого вентспилсского игрока – Ингуса 
Яковича. В свою очередь, в сборной и 
в этом цикле – другой вентспилчанин, 
Давис Леясмейерс, который играет в 
польском клубе «KKK MOSiR».

Ругинс – в составе, 
Колесова забраковали 
Финский специалист Мик Пателайнен, 
утвержденный в должности главно-
го тренера сборной Латвии по фут-
болу, включил полузащитника ФK 
«Вентспилс» Ритвара Ругина в состав 
сборной, которая примет участие в 
турнире Кубка Балтии. 28-летний фут-
болист провел в сборной 24 игры. Из 
состава сборной исключен защитник 
Никита Колесов, который был включен 
в нее год назад и участвовал во всех 
играх этого периода.

В финалах тура 
Кубка Европы по BMX 
Пятеро воспитанников вентспилсской 
спортивной школы «Спарс» стартова-
ли в бельгийском туре Кубка Европы. 
Дважды дошел до финала в группе B7 
Албертс Вейнбергс, оба раза фини-
шировавший шестым. Во второй день 
в финал попал и Микс Цирулис, кото-
рый пришел к финишу девятым. В 
общем зачете второе место у Клава 
Лисовскиса. 

Возобновились турниры 
по пляжному волейболу 
С открытием летнего сезона воз-
обновились начатые в прошлом 
году вечерние турниры по пляжно-
му волейболу «Король и Королева 
пляжа», которые проходят по пят-
ницам. Соревнования проходят в 
парах, однако в ходе турнира партне-
ры меняются, очки накапливаются в 
индивидуальном зачете, борьба про-
ходит за титул лучшего игрока. Это 
избавляет от необходимости искать 
товарища по команде. 

На теннисных кортах будет 
новое покрытие 
На теннисных кортах олимпийско-
го центра «Вентспилс» начались объ-
емные работы по замене покрытия. 
На кортах, которым уже 16 лет, будет 
снято старое покрытие на всех уровнях 
на глубину 75 см, а затем настелено 
новое. Будет построена новая систе-
ма отвода дождевых вод и модер-
низировано освещение. Корты будут 
расширены, создадут необходимые 
зоны безопасности, чтобы добиться 
полного соответствия международным 
стандартам. Возведут новые трибуны. 
Работы, которые пройдут при софи-
нансировании государства и обойдут-
ся в 157 500 eвро, планируется завер-
шить до 1 августа. 

Началась подача заявок 
в баскетбольную лигу 
На этой неделе началась подача зая-
вок на участие в Вентспилсской летней 
баскетбольной лиге. Турнир будет про-
ходить с июня и продлится три меся-
ца. Игры состоятся в рабочие дни по 
вечерам, по субботам и воскресеньям, 
которые определит главный судья 
турнира, предварительно согласовав 
с представителями команд. Встречи 
пройдут на баскетбольной площад-
ке Вентспилсской высшей школы. 
Команды могут подавать заявки до 
5 июня, отправив их по электронной 
почте: reinis.gubats@gmail.com.

КОРОТКО О СПОРТЕ

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Знаменательные даты и юбилеи в нашей стране 

1–2 ИЮНЯ исполняется 30 лет (1988 г.) пленуму Творческих союзов 
Латвии, который обозначил крутой поворот на пути Латвии к восстановлению 
независимости. 

5 ИЮНЯ отмечается Всемирный день защиты окружающей среды. 
5–6 ИЮНЯ исполняется 25 лет (1993 г.) со дня избрания 5-го Сейма восста-

новленной Латвийской Республики. 
14 ИЮНЯ отмечается День памяти жертв коммунистического геноцида. 30 

лет назад (1988 г.) в Риге впервые прошел посвященный этому дню митинг и 
возложение цветов к памятнику Свободы. 

22 ИЮНЯ – День памяти героев (в память о Цесисской битве 1919 года). 
23 ИЮНЯ – праздник Лиго. 
24 ИЮНЯ – Янов день. 30 лет назад (1988 г.) на эстраде в Буртниеки состоя-

лась премьера рок-оперы З. Лиепиньша и М. Залите «Лачплесис». 
26 ИЮНЯ 30 лет назад (1988 г.) под руководством Эдуарда Берклавса было 

создано Движение за национальную независимость Латвии (ДННЛ).
26-29 ИЮНЯ исполняется 135 лет (1873 г.) с того момента, как в Риге, в саду 

Виестура прошел первый Вселатвийский Праздник песни. 
28 ИЮНЯ 25 лет назад (1993 г.) в обращение были введены латвийские латы 

и сантимы. 

В нашем городе и крае

5 ИЮНЯ исполняется 30 лет (1988 г.) со дня, когда под 
руководством Вентспилсского клуба по защите окружаю-
щей среды состоялось уличное шествие и митинг на площа-
ди Праздника песни «За экологически чистый Вентспилс», в 
котором приняли участие около 10 тысяч человек, протесто-
вавших против перевалки в порту экологически опасных гру-
зов и загрязнения окружающей среды. Принятую на митинге 
резолюцию подписали почти 15 тысяч вентспилчан. 

11 ИЮНЯ исполняется 150 лет (1868 г.) со дня откры-
тия в Вентспилсе первого моста через Венту; это был мост, 
лежащий на плотах. Улицу, которая вела из Старого города к 
мосту, назвали улицей Плоста. 

14 ИЮНЯ исполняется 30 лет (1988 г.) совместному памят-
ному мероприятию Вентспилсского клуба по защите окру-
жающей среды и хора «Ливземе», которое прошло возле 
памятника Морякам и рыбакам и было посвящено выслан-
ным 14 июня 1941 года. В этот день впервые в Вентспилсе 
прошло мероприятие в память о жертвах сталинских репрес-
сий. 

Прекрасную игру на чемпионате высшей футбольной лиги Латвии провел ФК «Вентспилс», 
который в гостях со счетом 4:1 обыграл принципиального соперника – команду ФК 
«Лиепая/Мого». После чего команды Вентспилса и RFS закрепились вверху таблицы, 
немного оторвавшись от самых сильных конкурентов. 

На 21-м году существования ФK «Вентспилс» у команды будет новый логотип. Команда 
представила несколько возможных вариантов лого, однако выбор окончательного вари-
анта администрация клуба решила предоставить болельщикам. 

ФK «Вентспилс» в меньшинстве 
шокирует Лиепаю

В первой игре курземского дерби 
в Вентспилсе в начале сезона 
борьба завершилась боевой ничь-
ей – 1:1. Вентспилсская команда 
отправилась в Лиепаю, с осто-

рожностью оценивая свои шансы, так как в 
последних играх ей оказалось не по силам 
одолеть номинально более слабые команды 
– очки были разделены (точнее, проиграны) 
с «Metta/LU» и ФK «Елгава». Это еще боль-
ше усилило начало игры в Лиепае, когда уже 
на шестой минуте вентспилчане стали про-
игрывать. Забежав в штрафную площадку и 
получив высокую передачу, в ворота Максима 
Уваренко гол забил Янис Икауниекс. 

Тем не менее, вентспилсская команда 
быстро восстановилась и уже через 12 минут 
сравняла счет. После подачи углового точно 
пробил головой самый результативный ниге-
рийский легионер Аделеке Акиньеми. Во вто-
ром тайме А. Акиньеми продолжил блистать. 

Сначала на 59-й минуте, один в один обы-
грав защитника лиепайчан Антона Емелина, 
он вышел на свидание с вратарем хозяев и 
в очередной раз поразил ворота соперника. 
В свою очередь, на 77-й минуте после ошиб-
ки лиепайчан нигериец вновь был на острие 
атаки и в третий раз отправил мяч в ворота 
хозяев. 

Нужно отметить, что в тот момент вент-
спилсская команда уже играла в меньшин-
стве. За несколько минут до третьего гола 
остро сыграл защитник Никита Колесов. 
Вентспилсский защитник, который после 
смены тренера исключен из латвийской 
сборной и претендовал на титул лучшего 
игрока первого круга, опасно сыграл высо-
ко поднятой ногой. Он бутсой попал по лицу 
Икауниексу, за что сразу же был удален с 
поля. 

Несмотря на то что у Лиепаи было числен-
ное преимущество, она так и не смогла его 

использовать. Более того, уже в добавленное 
время хозяева пропустили еще один гол. В 
быстрой контратаке гол забил опытный укра-
инский легионер Алексей Антонов, который 
сделал счет разгромным – 4:1. 

A. Акиньеми после этой игры с восемью 
забитыми голами стал самым результатив-
ным игроком высшей лиги. Первое место он 
делит с опытным полузащитником юрмаль-
ского «Спартака» Алексеем Вишняковым, 
который в субботу также забил один гол, и на 
его счету восемь точных ударов. 

Курземские команды из Лиепаи и 
Вентспилса в высшей лиге с 1997 года встре-
чались 83 раза. В этих матчах 31 победу 
одержали лиепайчане, значительный вклад 
внесла предшественница нынешней команды 
– «Лиепайский металлург», 25 побед на счету 
ФК «Вентспилс», а 27 дуэлей закончились 
вничью. Лиепайские команды в этих встречах 
забили 106 голов, а Вентспилс – 93. 

В календаре игр чемпионата высшей лиги 
будет перерыв в связи с играми латвийской 
сборной. Следующую игру ФК «Вентспилс» 
проведет лишь 15 июня, когда у себя дома при-
мет чемпионов – юрмальский «Спартак». 

Через 21 год существования 
ФK «Вентспилс» получит новый логотип

Г олосование прошло в социальных 
сетях и продолжалось в течение 
всего двух суток, но было очень 
активным. Всего было предложе-
но четыре возможных варианта, из 

которых был выбран именно тот, что предло-
жили фаны клуба.   

«Мы уже до голосования ожидали бурной 
реакции, но произошедшее превзошло наши 
ожидания – очень много участников, очень 
много различных мыслей. Это замечательно 
и говорит о том, что команду в Вентспилсе 
любят, за клуб сильно переживают, нет рав-
нодушия. Для нас это очень важно, поэтому 
большое спасибо всем, кто принял участие в 
голосовании», – после оглашения результа-

тов голосования отметило в своем заявлении 
руководство клуба. «Новые веяния – это не 
попытка отмести прошлое, это лишь необхо-
димый взгляд в будущее. Однако мы прекрас-
но понимаем и знаем, что без прошлого нет 
будущего, без истории и уникальных тради-
ций желто-синих не будет новых достижений 
ФК “Вентспилс”». 

Kак пояснили в клубе, новый логотип не 
будет введен сразу. Сейчас середина сезона. 
Планируется, что новый символ клуба будет 
введен постепенно и в различных сферах 
деятельности. Переходный период завершит-
ся лишь в следующем году, когда клуб ста-
нет полностью использовать только новое 
лого. 
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Июнь – первый летний месяц, но в этом 
году все вышло несколько иначе, первым 
летним месяцем однозначно стал май, 
когда мы могли наслаждаться настоящим 
жарким летом. Многим ли из вас в своей 
жизни доводилось купаться в мае столь-
ко раз, сколько иногда искупаешься за 
все лето или даже два? Жаркое лето, по 
прогнозам, продолжится еще, по крайней 
мере, до Лиго. Разве что будет на пару гра-
дусов прохладнее, но дождя не обещают. 
Хотелось бы, чтобы и Янова ночь была 
такой же теплой, с ясным небом, ведь каж-
дый год повторяется одно и то же – как 
Янов день, так начинается дождь… 

В Европе практически не было ни 
одной страны, которая в первой 
половине 50-х годов не залечивала 
бы раны от войны. И все же, если 
Западной Европе щедрую помощь 

оказывал Дядя Сэм – План Маршалла, то во 
вновь сформированном социалистическом 
лагере и, конечно, СССР, в которую тогда 
втиснули и нашу землю, в начале пятидеся-
тых годов люди все еще жили в разрухе – как 
в прямом, так и в переносном смысле, и это 
полностью определило их возможности, а 
значит, и образ жизни. 

Внешний облик жилища и относительные 
удобства зависели от того, что удалось сохра-
нить с довоенных времен. В те годы люди 
(здесь речь не идет о новых номенклатур-
щиках) не покупали ни мебель, ни другие 
предметы обихода, поскольку, во-первых, не 
хватало денег, во-вторых, такие вещи были 
практически недоступны. Главное – еда и 
одежда. Нужно признать, что в течение всего 
десятилетия продуктов в магазинах и на рын-
ках было достаточно, и они были хорошего 
качества. В сельских районах и маленьких 
городах, а также на окраинах крупных горо-
дов жители втихомолку держали свое хозяй-
ство – выращивали картошку, овощи и фрук-
ты, а также держали кур и поросят, коров 
или, по крайней мере, коз. Значительно хуже 
было с одеждой и обувью. С конца 40-х годов 
в топе модной обуви были белые тенниски. 
Их носили люди почти любого возраста – от 
подростков до пенсионеров – и тщательно 
за ними ухаживали. Когда тенниски станови-
лись грязными, их хорошенько терли щеткой с 
мылом, затем основательно натирали зубным 
порошком и оставляли на солнце сушиться 
– и можно было хоть на бал идти! И ходили. 
Женские юбки и платья все еще были корот-
кими, жакеты – в мужском стиле. Если было 
время, деньги и терпение, то дамы могли сде-
лать завивку. Это была длительная и непри-
ятная процедура, но, как известно, красота 
требует жертв. Школьницам делать завив-
ку было нельзя, за это даже исключали из 
школы; волосы нужно было заплетать в тугие 
косы и завязывать ленточками. 

Интересный модный аксессуар у молодых 
представителей мужского пола – малень-

Оттепель пятидесятых

О жидается, что эти выходные 
будут жаркими во всех отно-
шениях. Столбик термометра 
превысит отметку в +20 гра-
дусов, и на спортивных пло-

щадках будут кипеть страсти. Вообще спорт 
летом – очень благодарное занятие как для 
спортсменов, так и для зрителей: это воз-
можность провести время на свежем возду-
хе. Разница лишь в том, что одни двигаются, 
пока другие сидят и попивают прохладитель-
ные напитки, загорают. 

Второй год подряд Вентспилсу доверено 
устраивать первый тур чемпионата Латвии 
по пляжному волейболу. Новый стадион для 
пляжного волейбола в вентспилсских дюнах 
уже в прошлом году получил очень пози-
тивную оценку. Это не просто турнир. Это 
положительные эмоции, драматичная борь-
ба и хороший адреналин. И в этом году на 
Вентспилсском пляже мы увидим бич-во-
лейболистов высшего мирового уровня – как 
лидеров планеты Александра Самойлова 
и Яниса Шмединьша, так и представителей 
мировой элиты Мартиньша Плявиньша и 
Эдгара Точса, примут участие также Алексей 
Соловей и Рихардс Финстерс и многие дру-
гие. Соревнования начнутся в субботу в 
9:00 с квалификационного турнира, а откры-
тие состязаний запланировано на 13:00. 
Затем начнутся состязания основного тур-
нира, в которых будут участвовать 24 пары. 
Решающая борьба за медали пройдет в 
воскресенье. 

В субботу на Вентспилсском центральном 
стадионе пройдут международные соревно-
вания по метанию копья на Кубок олимпийско-
го чемпиона Дайниса Кулы «Ventspils šķēpi». 
Эти состязания проходят в Вентспилсе с 
1980 года, когда на Олимпийских играх в 
Москве победителем стал вентспилчанин 
Дайнис Кула. В этом году ожидается очень 
острая конкуренция, так как и здесь удалось 
собрать спортивный цвет мирового уров-
ня. Лучший результат из всех у Роланда 
Штробиндера – 85,07 м. Сильную конкурен-
цию ему составят белорус Павел Миалешка 
(85,01 м), узбек Бобур Шокирьенов (84,23 м) 
и поляк Касперс Олещук (82,29 м), а также 
латвийские атлеты Ансис Брунс, Патрикс 
Гайлумс и другие. Конкуренция среди жен-
щин будет еще сильнее, так как участие в 
состязаниях примут все три сильнейшие на 
сегодняшний день латвийские копьемета-
тельницы – Мадара Паламейка (66,18 м), 
Aнете Koциня (64,47 м) и Синта Спрудзане 
(64,28 м). Среди участниц будет также укра-
инка Ханна Хатско (67,29 м). В состязани-
ях выступят вентспилчанка Гундега Грива, 
а также другие латышки и спортсменки из 
Литвы, Чехии, Словении. После церемонии 
открытия соревнования начнут представи-
тели младшего поколения спортсменов, а в 
13:45 на старт выйдут женщины. У мужчин 
соревнования начнутся в 14:45.

В тот же день в 12:00 во время торжествен-
ного мероприятия на Вентспилсском пляже 
вот уже в 20-й раз будет поднят Голубой 
флаг. В 1999 году именно Вентспилсский 
пляж стал первым в Балтии пляжем, полу-
чившим Голубой флаг. Это высокая между-
народная оценка, которая говорит о чистоте 
окружающей среды, хорошем качестве воды, 
безопасности на берегу и на воде, а также о 
высоком уровне благоустройства и соответ-
ствии международным стандартам. Гулять 
так гулять – в этот раз слух любителей музы-
ки услаждают группа «Otra puse» и Антра 
Стафецка. 

50-е годы ХХ века за океаном называли 
«sweet fifthies» – сладкие пятидесятые, и 
в Америке этот период был на самом деле 
прекрасным: последствий войны там прак-
тически не ощущали, экономика стреми-
тельно росла, бензин дешевый, с конвейе-
ров сходило огромное количество автомо-
билей, холодильников, пылесосов и пер-
вых телевизоров. Американские домохо-
зяйки с прическами в голливудском стиле 
красовались в нейлоновых чулках и перед-
никах, а свои женственные формы под-
черкивали при помощи невиданного досе-
ле бюстгальтера-«пули». В ночных клу-
бах и в гостях танцевали новомодный 
танец рок-н-ролл. Однако по эту сторону 
Атлантического океана картина радикаль-
но отличалась… 

кие круглые шапочки наподобие тюбетей-
ки. Такие головные уборы красовались на 
коротко стриженых головах как пятилетних 
мальчишек, так и молодых людей лет двад-
цати пяти. Тюбетейка, двухцветная блуза и 
широкие хлопчатобумажные трико с резинкой 
внизу – вот стиль мальчишек в начале 50-х! 

В середине десятилетия картина очень 
изменилась. Причина кроется в политической 
сфере, который на сей раз все же придется 
коснуться. В марте 1953 года один из самых 
страшных массовых убийц, «отец народов» 
И. Сталин отправился к праотцам, прошло 
совсем немного времени, и можно было 
почувствовать – винтики советского режима, 
закрученные так, что практически образова-
лась странгуляционная борозда, понемно-
гу начали ослабевать. Люди стали чувство-
вать себя увереннее – высылки, как каза-
лось, больше не будет, и можно подумать о 
жизни, а не только о выживании! В магази-
нах, соответственно, и в квартирах появилась 
новая мебель – тяжеловесная, в стиле минув-
ших лет, но из твердой древесины и хоро-
шей фанеры. Появилось и кое-что новень-
кое – первая пластмассовая посуда и детские 
игрушки. Женщины не верили своим глазам, 
когда видели в галантерейном отделе мага-
зина чулки – не из американского нейлона, 
но из советского капрона, а также бюстгальте-
ры-«пули» из розового атласа, флакончики с 
духами и помаду нескольких цветов в патро-
нах золотистого цвета. 

Уже в 1954 году была разрешена перепи-
ска с родными за границей, что приоткры-
ло завесу над «ненавистным капиталистиче-
ским миром», а когда оттуда в Латвию нача-
ли приходить посылки с одеждой, обувью и 
бельем, местные представления о моде про-
сто взорвались. Вместо скромных узких юбчо-
нок девушки и женщины облачились в яркие 
юбки солнце-клеш. К такой юбке полагалось 
надевать блузку наподобие той, что была у 
Одри Хепберн в фильме «Римские канику-
лы». Что касается мужчин, во всяком слу-
чае, тех, что помоложе, то они пошли еще 
дальше. Криком моды были брюки-«дудоч-

ки», о которых юмористы писали, что для 
того, чтобы просунуть в них ноги, нужно их 
хорошенько натереть мылом. С узкими брю-
ками мальчик носил туфли с тупыми носа-
ми, блестящими металлическими пряжками 
на каучуковой подошве толщиной в пару 
пальцев. Счастливцами были те, кому такую 
обувь в посылке присылали родственники 
из Америки, остальные искали, у кого такие 
туфли можно изготовить на заказ. Сверху 
«дудочки» дополняла рубашка, которая носи-
лась навыпуск, имела как можно более яркий 
рисунок (лучше всего – с пальмами, львами 
и райскими птицами). Самые стильные укра-
шали подобную рубашку пестрым галстуком. 
Конечно, помимо всего этого, из Америки к 
нам пришли и глубоко осуждаемые советски-
ми учреждениями танцы – тот же рок-н-ролл 
и хей-мамбо. Как бы ни следили за танцами 
директора, администраторы и худруки клу-
бов, какие бы нелицеприятные карикатуры на 
«обезьяньи танцы» ни публиковала централь-
ная и локальная пресса – ничего не помогало! 
Даже приводы в милицию! Достаточно было 
бдительному глазу отвлечься, как молодежь 
начинала выписывать невообразимые танце-
вальные фигуры. 

Вы можете спросить: а где же клубные 
музыканты брали эти сумасшедшие мело-
дии? В основном передавали услышанное по 
радио. И хотя в радиоэфире исправно созда-
вались помехи, настоящие фаны эстрадной 
музыки умудрялись позаимствовать хиты 
того времени у популярного Люксембургского 
радио, кое-что у поляков, а настоящим золо-
тым дном было шведское «Radionūd» – ради-
останция, передававшая новости и музыку 
и находившаяся на корабле в Балтийском 
море. Она постоянно перемещалась, поэтому 
старания чекистов по созданию помех были 
безуспешными. 

Необходимо упомянуть и о том, что вто-
рая половина 50-х годов стала временем 
возрождения латышской эстрадной музы-
ки. Больше не было Паула Сакса, Мариса 
Ветры и капеллы Винтера, но появились дру-
гие певцы: Айно Балиня, Валентина Бутане, 
Янис Крузе, Арнолдс Лининьш, хит которого 
«Vecais ratiņš» пережил не одну обновленную 
версию – через 60 лет! Эти певцы и Рижский 
эстрадный оркестр действительно «показа-
лись» латвийским людям, так как уже в сере-
дине 50-х годов, а еще больше – во второй 
половине – в квартирах латышей появились 
телевизоры! На почетном месте в квартире 
появился большой ящик с маленьким экран-
чиком, при помощи которого можно было 
дома слушать концерты, смотреть театраль-
ные постановки, кинофильмы, и бог с ними, 
с новостями, полными советской пропаган-
ды, главное – картинка! С точки зрения наше-
го современника черно-белая, дергающая-
ся, зачастую исчерченная яркими полосами, 
но все же для того времени – ого! Слова: 
«Слушай, соседи купили телевизор!» – сегод-
ня можно сравнить с фразой: «Знаешь, сосе-
ди купили джип последней модели!» 

Такими были пятидесятые годы минувшего 
столетия, если рассматривать их через быто-
вую призму. Время оттепели, когда можно 
было вздохнуть свободнее, жизнерадост-
ность, пришедшая на смену мрачному деся-
тилетию. 
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Строители возводимого объекта (который вентспил-
чане называют еще «Сиднейским оперным театром») 
зарплату получают якобы не только официально 
после выплаты всех налогов, но и в конвертах. К тому 
же, ее имеют обыкновение сильно задерживать, и 
многие рабочие в знак протеста не выходят на рабо-
ту, пока боссы все же не находят возможным рассчи-
таться с ними. Однако сообщать об этой неувязочке в 
Службу госдоходов строители «Сиднейского оперно-
го театра» пока не желают – дескать, город маленький, 
и если проинформируешь соответствующие инстан-
ции, найти работу в строительной сфере может быть 
весьма проблематично. Нужно отметить, что инфор-
мацию о политике зарплат в конвертах на упомяну-
том объекте мы получили из нескольких не связан-
ных между собой источников, и это свидетельствует 
о том, что, как писал Шекспир, «неладно что-то в дат-
ском королевстве» … 

ГОВОРЯТ, ЧТО…

Зарплата в конверте 
в «Сиднейском 
оперном театре»

«Ventspilnieks.lv» ни в коем случае 
не будет утверждать, что сказан-
ное нашими читателями в какой-
то мере связано со строительством 
Вентспилсской музыкальной школы с 

функцией концертного зала. Ведь не могут же вентспил-
чане с иронией называть «Сиднейским оперным театром» 
здание, которое строится на средства фондов Евросоюза, 
присвоенные для уменьшения эмиссий диоксида углеро-
да, и проект которого в свое время обеими руками поддер-
жало Министерство защиты окружающей среды и регио-
нального развития, несмотря на возражения Общества за 
открытость «Delna» и заключение Госконтроля! 

Поскольку присвоенное на строительство 
Вентспилсской музыкальной средней школы финанси-
рование весьма щедрое, нет никаких оснований думать, 
что генеральному подрядчику или субподрядчику вдруг 
стало не хватать средств на оплату труда рабочих или 
честную выплату налогов государству. Судите сами – 
упомянутому проекту было выделено 15 млн евро из 
финансирования инструмента торговли эмиссионными 
квотами, 10,9 млн евро из средств структурных фондов 
государственных и культурно-образовательных учрежде-
ний, плюс полтора миллиона из так называемых депу-
татских квот. Но если все же произошло невозможное 
и «туфли начали жать», то очень хотелось бы знать: в 
какую сторону и почему утек денежный ручеек, и из каких 
сундуков вытаскивается необходимая для выплаты зар-
плат в конвертах «наличка»? 

Госполиция начала уголовный процесс в связи с нарушениями в хозяйстве в Варвеской 
волости Вентспилсского края, где Продовольственно-ветеринарная служба (ПВС) в марте 
этого года изъяла 21 единицу крупного рогатого скота. Животные были измучены голо-
дом. Не исключено, что нерадивой хозяйке теперь грозит не только денежный штраф, но 
и более суровое наказание. 

В Вентспилсском крае начат 
уголовный процесс против хозяйки, 
измучившей домашний скот

К ак пояснила представитель ПВС 
Илзе Мейстере, делопроизвод-
ство по делу об административном 
нарушении в хозяйстве Варвеской 
волости не завершилось, посколь-

ку параллельно начат и уголовный про-
цесс. В свою очередь, за нарушения в одном 
из других хозяйств в Пилтенской волости 
Вентспилсского края, где хозяйка не могла 
позаботиться о животных, к владелице домаш-
него скота был применен штраф 50 евро. Как 
агентству LETA пояснили в ПВС, штраф может 
показаться небольшим, но нужно учитывать, 
что в таких случаях, когда люди по разным 
причинам не способны позаботиться о живот-
ных, они не могут позаботиться и о себе, в том 
числе, оплатить штраф. Правда, в послед-
нее время других таких же серьезных случа-

ев нарушения условия содержания животных 
констатировано не было. 

В этом году ПВС продолжит проводить 
углубленные целенаправленные провер-
ки в местах содержания животных. Служба 
планирует проведение проверок, учитывая 
число зарегистрированных на своей терри-
тории хозяйств, а также полученные жалобы. 
«В этом году планируется проверить хозяй-
ства, в которых выращиваются куры-несуш-
ки и другая домашняя птица, пушной зверь, 
поросята – хозяйства, в которых содержится 
более ста животных, а также крупный рога-
тый скот. Хозяйства будут отобраны, оценив 
факторы риска, касающиеся условий содер-
жания», – сказала LETA представитель ПВС. 
Результаты проверок планируется обобщить 
в конце года. 

«Ventspilnieks.lv» уже сообщала, что 
инспекторы ПВС в Варвеской волости в марте 
конфисковали измученный скот – всего 21 
единицу. Хозяйка длительно не заботилась о 
животных – в том числе, не обеспечивала их 
кормом и водой. Как видно на фото, живот-
ные настолько ослабли, что видны все кости, 
некоторые не в силах даже подняться на ноги. 
В ПВС проинформировали, что скот достави-
ли в безопасное место, с владельцами кото-
рого заключен договор с Госагентством по 
обеспечению о размещении животных, кон-
фискованных в рамках административных 
процессов. 

Этот случай стал третьим за последние 

несколько месяцев, когда в Вентспилсском 
крае было констатировано жестокое и без-
ответственное обращение с животными. В 
конце января инспекторы ПВС изъяли 23 
единицы домашнего скота – измученные 
животные были конфискованы из хозяйства 
в Пилтенской волости. Среди них 18 коров, 
одна лошадь, две козы, один козел и один 
козленок. В ходе проверки инспекторы кон-
статировали, что хозяйка не заботилась о 
животных, уже не говоря о том, чтобы обе-
спечить им хотя бы элементарные условия 
содержания. Часть скота были очень осла-
блены. Одно из животных пришлось усы-
пить, поскольку ему не был обеспечен вете-
ринарный уход, и состояние здоровья было 
настолько тяжелым, что животное невозмож-
но было транспортировать. Стадо в основ-
ном бродило по местным лесам, питаясь чем 
придется.

В конце прошлого года в волости Зиру в 
так называемом «Парке хаски» ПВС изъя-
ла 26 собак. Проводя проверку, инспекторы 
службы обнаружили, что собаки содержатся 
в антисанитарных условиях – при большой 
влажности и в нечистотах, не обеспечено пол-
ноценное питание и физическая активность. 
Владельцы конфискованных собак были 
оштрафованы на 800 евро. 

Многие наверняка заметили, что в Риге на дамбе АВ уже 
продолжительное время гордо развевается латвийский 
флаг огромного размера (20X10 м).  

Э ту патриотическую акцию начала группа еди-
номышленников во главе с депутатом Сейма 
Рихардом Колом. Она завершилась в Риге 18 
октября 2017 года торжественным подняти-
ем флага. В мероприятии, помимо группы еди-

номышленников, участвовали председатель Сейма Инара 
Мурниеце, бывший президент государства Валдис Затлерс, 
руководство Рижской думы – Нил Ушаков, Андрис Америкс и 
другие известные в обществе люди. 

«Латвийский флаг» – это уникальный долгосрочный проект, 
в рамках которого к столетию Латвии планируется в симво-
личных для государства, имеющих важное значение местах 
в Риге и региональных центрах латвийских краев разместить 
монументальные флаги Латвии. Цель проекта – начать почи-
тание национальных символов не только в праздничные дни, 
но и в будни, преумножая патриотизм жителей и гордость за 
Латвию. К проекту присоединились многие латвийские горо-
да, в том числе, Рига, Валмиера, Лиепая, Алуксне, Огре, 
Смилтене, Валка, Лимбажи, Сигулда и др. 

Считая, что такой проект мог бы поддержать и Вентспилс, 

История с флагом, или О вентспилсском патриотизме
оппозиционные депутаты Вентспилсской думы Гиртс 
Кристовскис, Даце Корна, Айвис Ландманис и Иварс Ландманис 
в 2017 году обратились с предложением в Вентспилсскую 
городскую думу, попросив выделить в бюджете 2018 года 
средства и определить место для реализации монументаль-
ного проекта «Латвийский флаг» в Вентспилсе. Депутаты 
предлагали такой флаг разместить в саду Тилта или районе 
луга Сарканмуйжас, там, где любой приехавший в город мог 
бы его заметить. 

Излишне говорить, что и это патриотичное предложение, 
как и любое другое со стороны оппозиционных депутатов, 
позиция Вентспилсской городской думы полностью отвергла. 
В качестве формальной причины отказа упоминалась пло-
щадь Лиелайс, на которой уже имеется поднятый на флагшток 
вентспилсский флаг, который в случае необходимости можно 
заменить на любой другой флаг, в том числе, и флаг Латвии. 

К сожалению, такое отношение правящего в Вентспилсе 
режима лишь закономерность. Законность, разнообразие 
мнений, дискуссия, предполагающая уважительное отноше-
ние к любому мнению и индивиду, а также воспевание нацио-
нального патриотизма –  это то, что правящая власть считает 
угрозой для себя. 

P.S. В Риге, которой управляют Ушаков и Америкс, про-
ект был реализован. Партнер в правящей коалиции – партия 

«Латвии и Вентспилсу» в городе, которым она сама управляет, 
не желает его реализовать. 

Это лишь один из многих примеров, который заставляет 
задать вопрос: является ли партия «Латвии и Вентспилсу» 
силой, дружественной Латвии? 
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основанием, без быстрого течения и омутов. В воде детям 
можно разрешать играть с надувными плавательными сред-
ствами, плескаться и купаться так далеко от берега, чтобы 
взрослые их хорошо видели и в случае необходимости могли 
быстро прийти на помощь. Самым безопасным будет, если 
взрослый будет находиться в воде между берегом и глубиной. 
Занимаясь каким-нибудь видом водного спорта или катаясь на 
лодке, катере или на другом вспомогательном плавучем сред-
стве, все обязательно должны одевать спасательные жиле-
ты! Оставленный на минуту без присмотра ребёнок может 
оказаться под водой и быстро утонуть. Спасатели призывают 
родителей осознать, что пребывание детей на воде и у воды 
– это не отдых, а двойная работа, так как присматривать за 
детьми нужно непрерывно и всё время, если выпустить ребён-
ка из виду и отвлечься хоть на минуту, может произойти боль-
шое несчастье. 

Какие требования безопасности существуют при исполь-
зовании плиты и других электроприборов? Летом может сло-
житься ситуация, когда ребенок остается дома один. Важно 
позаботиться о том, чтобы ребенку не нужно было самому 
готовить или разогревать себе еду, поскольку при этом может 
возникнуть риск пожара. Не всегда его причиной становит-
ся неосмотрительность ребенка. Пожары часто возникают по 
причине незнания или неумения детей выполнять работу по 
хозяйству. Прежде чем позволить ребенку одному пользовать-
ся плитой или другой бытовой техникой, родители должны 
проделать это вместе с ребенком, например, готовить еду, и 
только потом можно разрешать ему самостоятельно действо-
вать на кухне. 

Почему нельзя ходить по заброшенным зданиям и строи-
тельным площадкам? Если дети проводят лето в городе, объ-

ясните им, что не стоит для прогулок и игр выбирать ново-
стройки и заброшенные здания. Это запрещено и может быть 
очень опасно, потому что можно упасть с большой высоты, 
оказаться в яме со строительным мусором, а значит, полу-
чить серьезные травмы, которые могут привести к серьезным 
проблемам со здоровьем или даже угрожать жизни. Важно 
донести до детей, что по крышам зданий бегать категориче-
ски запрещено. 

Почему важно проинформировать взрослого о том, куда 
ребенок планирует отправиться и как долго его не будет? 
Во время каникул многие дети будут оставаться дома одни, 
однако родители должны приучить их к тому, чтобы они регу-
лярно информировали их о том, куда решили отправиться, с 
кем вместе и на какое время. Подобно тому, как они делают 
это во время учебного года. Каждый родитель в любое время 
должен быть в состоянии ответить на вопрос, где в данный 
момент находится и чем занят его несовершеннолетний ребе-
нок. Это необходимо, если с ребенком произошел несчастный 
случай или нужна помощь родителей, а ребенок от волнения 
не может сразу точно назвать свое местонахождение. 

Как действовать, если произошло несчастье и в каких слу-
чаях нужно звонить по номеру 112? Часто в критической ситу-
ации не только дети, но и взрослые теряются и не знают, 
как правильно действовать и куда звонить, чтобы получить 
помощь. Взрослые должны обсудить с детьми, в каких случаях 
нужно звонить пожарным-спасателям по номеру 112 и какую 
информацию предоставить, а также нужно обсудить возмож-
ные действия в ситуации, когда произошло несчастье, а теле-
фон недоступен – нужно искать взрослого человека и расска-
зать ему о случившемся. 

Все мы надеемся, что лето пройдет спокойно и мы с радо-
стью встретим осень, когда наши дети вернутся за школьные 
парты. Мы желаем вам прекрасного сезона отпусков! 

Лето – каникулы и время лагерей. Как 
провести летние каникулы безопасно? 
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«airBaltic» приобретет  
еще 60 самолетов 
Авиакомпания «airBaltic» подписала 
договор с производителем самолетов 
«Bombardier» о приобретении 60 новых 
самолетов. Стороны заключили договор 
о покупке 30 летательных аппаратов, 
сохраняя при этом возможность зака-
зать еще столько же самолетов того же 
типа. В денежном выражении общий 
объем договора может достигнуть 4,7 
млрд евро. 

Римшевичу аннулирован  
доступ к гостайне 
Бюро по защите Сатверсме аннулирова-
ло доступ к государственной тайне подо-
зреваемому во взяточничестве президен-
ту Банка Латвии Илмару Римшевичу. Его 
адвокат Саулведис Варпиньш отметил, 
что это поспешное решение, он считает, 
что если бы его принятие было отложено 
до 1 июля, это не несло бы в себе ника-
кой угрозы для безопасности государ-
ства, в свою очередь, ему была бы обе-
спечена возможность оспорить это реше-
ние в соответствии с правами человека. 

Введение начала школьного 
обучения с шести лет может 
затянуться 
У партнеров по коалиции все еще 
много вопросов о запланированной 
Министерством образования реформе, 
подразумевающей, что дети будут начи-
нать ходить в школу с шести лет, поэто-
му продвижение этой инициативы может 
быть не столь стремительным. Политики 
отмечают много неясностей, и внутри 
политических сил нет единодушия по 
этому вопросу. Министерство образова-
ния надеется, что подтверждение будет 
получено еще при нынешнем созыве 
Сейма. Реализацию реформы планиру-
ется начать 1 сентября 2019 года. 

Убытки «Rīgas satiksme» 
достигли 4,6 млн евро 
В первом квартале этого года оборот 
«Rīgas satiksme» составил 38,845 млн 
евро, что на 2,9% больше, чем в про-
шлом году, однако на 16,8% выросли 
убытки, которые достигли 4,608 млн евро. 
В структуре нетто-оборота 64% состави-
ло финансирование, выделенное госу-
дарством и Рижским самоуправлением на 
покрытие убытков. Число пассажиров в 
первом квартале сократилось на 3%.

80 000 клиентов без интернета 
Более 80 000 клиентов «Lattelecom» по 
всей Латвии лишились доступа к интер-
нету, а значит, и к цифровому телеви-
дению. Как пояснили на предприятии, 
огромную аварию вызвала ошибка вну-
тренней системы. Сервер начал при-
сваивать пользователям одинаковые 
IP-адреса, из-за чего стала невозмож-
ной синхронизация систем. Это и приве-
ло к сбою. Предприятие подчеркивает, 
что внешнего вмешательства, вызвавше-
го неполадки, не было. 

Ушаков потребовал устроить 
бывшую жену в Брюсселе 
В передаче «Nekā personīga» («TV3») про-
звучала информация, что председатель 
Рижской думы Нил Ушаков потребовал 
от депутата Европейского Парламента 
Андрея Мамыкина устроить на работу в 
Брюссель бывшую жену градоначальни-
ка Елену. Избранный в Европарламент от 
«Согласия» А. Мамыкин на это не согла-
сился, так как не было свободных мест, 
а уволить кого-либо из своих помощ-
ников он не счел возможным. Это при-
вело к острым разногласиям, а позд-
нее А. Мамыкин был вынужден покинуть 
«Согласие». 

Открыт реконструированный 
стадион «Даугава» 
Состоялось торжественное открытие 
реконструированного стадиона «Даугава». 
Теперь разместиться на его трибунах смо-
гут уже 10 461 человек, что позволит боль-
шему количеству зрителей присутство-
вать на Вселатвийском празднике песни и 
танца. Это всего лишь первый этап гран-
диозной реконструкции. К 2022 году пла-
нируется полностью перестроить и раз-
вить спортивную инфраструктуру стади-
она «Даугава», создав мультифункцио-
нальный квартал культуры.

В ЛАТВИИ

Зита с дочкой Агнетой.

уровне в сфере рекламы и продажи медицин-
ских изделий, я использовала свои коммуни-
кативные способности и навыки маркетинга, 
способности к убеждению, характерные для 
Близнецов по гороскопу и родившихся в год 
Крысы, после интенсивных бесед я получи-
ла желаемое место. Работа была мобильной 
и интересной, к тому же связанной с медици-
ной, которой интересовалась с детства. Была 
мысль, что наконец найдено настоящее поле 
деятельности для применения своих спо-
собностей и знаний, однако рынок диктовал 
фирме свои планы.  Произошло сокращение 
штатов, и я как новенькая оказалась в спи-
ске на увольнение», Зита признаёт, что уход 
с работы был взаимно болезненным как для 
неё, так и для фирмы, потому что она успела 
стать своей.  

Банк бывшую работницу охотно принял 
обратно, но Зита знала, что это ненадол-
го, потому что жизнь в лице хороших знако-
мых предложила очередной неожиданный и 
казавшийся нелогичным для прежнего опыта 
вызов – стать преподавателем в филиале 
Кулдигской автошколы в Вентспилсе и полу-
чить сертификат инструктора автовождения. 

С ЮМОРОМ – В МУЖСКОЙ НИШЕ 
Ей, с виду хрупкой женщине? Обучать 

правилам дорожного движения зелёных пар-
ней и девушек из средней школы или солид-
ных дяденек и тётенек? Указывать на ошиб-
ки в вождении опытным и самоуверенным 
водителям, убеждать, что шик в том, чтобы 
ездить не быстро, но правильно и что дорож-
ные знаки нужно соблюдать всегда и везде, 
даже если в кармане есть деньги для воз-
можной уплаты штрафа.  

Зита только улыбается по поводу таких 
утрированных предположений. По её мне-
нию, перечисленные минусы фактически 
дают большие плюсы, если только их исполь-
зуют своевременно и разумно. Да, я получи-
ла все необходимые сертификаты и «вло-
милась» в традиционно мужскую нишу обу-
чения автовождению.  В пяти автошколах 
Вентспилса, насколько я знаю, нас трое пре-
подавателей, а инструкторш по вождению – 
только двое.  Не буду перечислять методы 
сваей работы, ситуации бесконечно разноо-
бразные и к ним приходится быстро приспо-
сабливаться. Неизменным остаётся принцип 
– уважение к каждому курсанту, известные 
элементы игры и юмора при освоении тео-
рии и даже во время практической езды – они 
работают в любой аудитории и оцениваются в 
любом возрасте. Косвенным подтверждением 
этому является то, что на запись в мои груп-
пы и на занятия по вождению иногда образу-
ется даже очередь.  Девушки старательнее 
изначально, а мужчины и парни считают ниже 
своего достоинства не освоить чего-либо, что 
знает дамочка на высоких каблуках. В резуль-
тате в выигрыше мы все, говоря высокими 
слогом, и общество в целом, потому что ему 
во все времена нужен знающий и дисципли-
нированный водитель”, Зита ещё не увере-
на, будет ли эта работа на всю жизнь, пока не 

исчерпаны все возможности, которые пред-
лагает профессия. То есть, самой получить 
по возможности больше навыков вождения 
транспортных средств и прав обучать этим 
навыкам других.  

С ЖЕНСТВЕННОЙ ЖЕЛЕЗНОЙ ВОЛЕЙ 
«И никогда не говори никогда – почему бы 

в будущем не может быть создана руководи-
мая Зитой Звейниецей автошкола?», она в 
ответ улыбается и считает это очень далёкой 
и достаточно нереальной перспективой, но в 
уме остаётся сказанное ею по поводу друго-
го: «Я выбираю цель и целенаправленно иду 
к ней, пока не достигну. Такой у меня харак-
тер, данный Богом и родителями», Зита в 
очередной раз очень женственно улыбает-
ся, наверное, чтобы не напугать собеседни-
ка своим непреклонным характером, кото-
рый на пути к достижению цели может быть 
достаточно эластичным и в тоже время – 
достаточно твёрдым.   

Одной из её романтических целей было 
приобретение домашнего животного, и в 
отдельную от родителей квартиру в Риге 
вместе с ней первым перебрался кот. Не 
умоляя достоинств ловца мышей, она с дет-
ства долгие годы лелеяла мечту приобрести 
собаку, и позднее эта мечта материализова-
лась в трудно объяснимое желание – стать 
хозяйкой и другом гладкошерстного ретри-
вера золотистого окраса. Когда такой ред-
кий, только чёрного цвета, через знакомых 
был найден в Москве, семья ни минуты не 
сомневалась и через несколько дней очень 
дружелюбный щенок под именем, данным 
ей Агнетой, уже резвился во дворе частного 
дома Звейниексов. 

РЕТРИВЕР – ИСТОЧНИК 
ПОЗИТИВНЫХ ЭМОЦИЙ 

Зита смеётся, что Джейна – это третий 
ребёнок в их семье, в плане веса пока опе-
режает обоих детей, а в смысле талантов 
– наравне с ними. Когда Джейна прошла 
обучение по выполнению команд хозяина, 
обнаружилось, что она прекрасно приспо-
соблена для канистерапии (от лат. canis – 
собака) – оказания услуг разновидности эни-
малтерапии. Зита со своей Джейной прим-
кнула к группе энтузиастов – участников 
Вентспилсского общества разведения живот-
ных, которое со своими собаками и собачка-
ми предлагает оказывать услуги медицин-
ской реабилитации и педагогического харак-
тера в школах, детских садах, пансионатах и 
в других местах по заявке.  

«Этим нельзя заработать, скорее наобо-
рот, если подсчитать, сколько стоит содер-
жание животного, медицинский уход и транс-
порт. Зато испытываешь большое удовлетво-
рение, если видишь, как охотно и с любовью 
дети и пожилые люди встречают животных, 
пытаются их понять и им понравиться. И, 
может быть, самое главное – и хозяин собаки 
во время сеанса получает такой же большой 
заряд позитивной энергии!». Зита рассказа-

ла, что в дальнейшем будущем, когда будут 
решены задуманные планы по улучшению 
условий жизни самих и своей четвероногой 
любимицы, в планах приобрести ещё одного 
гладкошерстного ретривера чёрного окраса 
и тоже обучить его мудростям канистерапии. 
И, возможно, даже дождаться от них следу-
ющий помёт ретриверов, из которого можно 
будет выбрать одного щенка нужного окра-
са и оставить себе.  Но это действительно 
только на уровне видения будущего, подчер-
кнула Зита.   

С ЛЫЖАМИ И АКВАЛАНГОМ 
Гораздо конкретнее и охотнее супруги 

говорят о проведении свободного времени, 
потому что не только работа и учёба может 
заполнять и сделать содержательной жизнь 
привыкшей к физической активности семьи. 
В большей степени работа – это только воз-
можность получения средств для получения 
позитивных эмоций, что, по мнению супру-
гов Звейниексов, лучше всего достигается в 
путешествиях.  Не только в поездках отдыха, 
каким было свадебное путешествие Зиты и 
Арманда в Нью-Йорк, где хозяева гостини-
цы преподнесли им огромный букет белых 
роз, торт и шампанское. Но и здесь же, в 
относительно недалёком Египте, ныряя к 
кораллам и рыбам в Красное море или спу-
скаясь на лыжах с горы в Карпатах, Альпах 
и Пиренеях.   

«У Арманда кроме этого случаются и 
дополнительные путешествия, которые свя-
заны с тяжелой физической нагрузкой», так 
как он стартует в международных соревнова-
ниях на дистанциях марафона и полумара-
фона.  Тогда мы все держим за него кулаки, 
и отец обычно возвращается домой удовлет-
ворённым, каким бы не был в какой-то раз 
результат», Зита безусловно поддерживает 
увлечение мужа спортивным бегом на мара-
фонские дистанции, но компании ему не 
составляет, выбирая для себя другие, более 
женские приоритеты.   

«Как-то случайно, а, может быть, и зако-
номерно получилось так, что нам обоим нра-
вится нырять и кататься на лыжах, сейчас к 
этому начинают привыкать и дети, которых 
стараемся везде брать с собой. Они это дей-
ствительно заслужили, потому что не толь-
ко хорошо учатся, но и показывают успехи 
на дополнительных занятиях по музыке и 
в спорте. Стараемся сами придерживать-
ся «зелёного» образа жизни и приучаем к 
этому детей.  Однажды Бруно увидел возле 
дома брошенную на землю пустую бутыл-
ку и говорит: «Мама, смотри, здесь свинья 
ходила!». Наверно, от нас таких выраже-
ний наслушался, так как мы оба с мужем не 
скрываем отвращения к безответственным и 
нерадивым людям», Зита только боится, не 
выглядят ли они после рассказанного сте-
рильно правильными и скучными людьми, 
и утверждает, что иногда позволяет себе и 
некоторые сумасбродства, но о них лучше 
промолчать… 

«Жизнь предлагает, я выбираю…»
 Окончание. Начало на 3 стр.
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Прибыль VNT выросла на 22,3%
Оборот ООО ««Ventspils nafta» termināls» 
в прошлом году сократился на 15,9% и 
составил 52,842 млн евро, в свою очередь, 
прибыль компании выросла на 22,3% – 
до 16,137 млн евро. Объем переваленного 
груза уменьшился до 6,1 млн тонны, тогда 
как в 2016 году он составлял 6,9 млн тонны. 

Стремительно растет оборот 
«HansaMatrix»
Концерн предприятия высоких технологий 
«HansaMatrix», один из двух заводов кото-
рого работает в Вентспилсе, в первом квар-
тале этого года работал с оборотом 5,898 
млн евро, что на 31,2% больше, чем в про-
шлом году, а прибыль выросла на 21,9% и 
составила 502 178 eвро. В первом квартале 
этого года компания сделала инвестиции на 
сумму 183 229 eвро в развитие производства 
и исследовательскую работу, а также тесто-
вые системы и разработку новых продуктов. 

Дом творчества получил 
европейское признание 
Вентспилсский дом творчества принят в 
Европейскую ассоциацию учреждений дет-
ского и юношеского неформального образо-
вания. Эта организация объединяет учреж-
дения и организации из 20 стран, которые 
принимают активное участие в детско-ю-
ношеском неформальном образовании. 
Латвию в ассоциации представляют еще три 
образовательных учреждения – все из Риги. 

В больнице – более мощный 
маммограф 
В Северокурземской региональной больни-
це доступно новое цифровое оборудование 
для проведения маммографии. Оно создано 
с применением инновационных технологий, 
что обеспечивает высокое качество обследо-
вания. У оборудования самая высокая сте-
пень разрешения, а также минимальная доза 
облучения при стандартных обследованиях. 
При помощи аппарата можно выполнить мам-
мографию с томосинтезом, что позволяет осу-
ществлять наиболее точную диагностику. 

Вентспилчан побуждают бросить 
курить 
Жителей Вентспилса и окрестностей при-
глашают к участию в бесплатных занятиях, 
во время которых специалисты в течение 
месяца будут помогать освободиться от при-
вычки курить. Группу для желающих изба-
виться от этой вредной привычки органи-
зует Объединение специалистов по вопро-
сам зависимостей. Первая встреча состо-
ится 13 июня в 18:00 в олимпийском центре 
«Вентспилс». Затем пройдет еще 6 встреч. 
Подать заявку на участие можно на домаш-
ней странице: www.nesmekesu.lv.

В Музее шторма встретили 
тысячного посетителя 
Музей шторма в народном доме Юркалнской 
волости посетил вот уже тысячный гость. 
Юбилейным посетителем стал историк из 
Лиепаи Гунарс Силакактиньш. Экспозицию 
латвийского подводного культурно-историче-
ского наследия открыли 1 декабря минувшего 
года. Вскоре музей надеется встретить 1500-
го гостя. Музей шторма напоминает затонув-
ший парусник, на палубе которого можно уви-
деть различные предметы в сопровождении 
соответствующих теме звуков музыки и виде-
оизображений. Старинные предметы, най-
денные на пляже и в морской пучине, вызы-
вают интерес как у групп посетителей (30-50 
человек), так и у отдельных гостей – в малых 
группах обычно бывает до четырех гостей. 

Из магазина украдены 
три бутылки водки 
Из продуктового магазина в Парвенте, на 
ул. Таргалес, женщина 1989 года рождения 
украла три бутылки водки. Женщина была 
задержана, товар возвращен. Начат уголов-
ный процесс.

В ВЕНТСПИЛСЕ

На заседании Финансового комитета Вентспилсской городской думы, которое состоя-
лось 25 мая, по вопросу об установлении максимальной предполагаемой договорной 
цены в закупке на повышение энергоэффективности жилого здания по ул. Инжениеру, 
89, я успел задать докладчику ровно полтора вопроса, когда заместитель председате-
ля Вентспилсской городской думы Дидзис Ошениекс еще по-настоящему не озвучен-
ные вопросы прервал замечанием, достойным уголовного жаргона: «Что ты на него 
наезжаешь?» 

Чукча. Жаргон 
Вентспилсского городского 
самоуправления

С разу нужно пояснить, что доклад-
чик, который представлял 
«Ventspils nekustamie īpašumi», 
не был достаточно подготовлен, 
чтобы он мог обосновать один 

из пунктов стоимости предварительных работ 
по утеплению здания, о котором я, выполняя 
обязанности депутата, задал вопрос. Таким 
образом, ответа на вопрос, действительно ли 
разработка архитектурной части карты под-
тверждения фасада и авторский надзор за 
типовым девятиэтажным зданием, в котором 
после утепления не ожидается никаких архи-
тектонических решений, стоит 4000 евро (без 
НДС), от докладчика я так и не получил. 
Прозвучали лишь комментарии руководящих 
думских должностных лиц, что сейчас не хва-
тает архитекторов, поэтому их услуги стоят 
дорого… И тем не менее, меня не покида-
ет ощущение, что ответы на мой и подоб-
ные вопросы оппозиционного депутата Айвиса 
Ландманиса важны для жильцов тех девятиэ-
тажных домов Вентспилса, в которых ожида-
ется утепление, так как за него жители частич-
но платят из своего кармана, поэтому они 
не заинтересованы переплачивать за работу, 
которая, возможно, стоит меньше.  

Tак или иначе, на заседании Финансового 
комитета 25 мая расходы на предваритель-
ные работы по утеплению были утвержде-
ны так, как они были подготовлены пред-
приятием самоуправления ООО «Ventspils 
nekustamie īpašumi», поскольку депутаты 
правящего большинства от партии «Латвии и 
Вентспилсу» утверждали, что жильцы дома 
на ул. Инжениеру, 89, упомянутые расходы 
установили сами, таким образом, депутатам 
до них больше нет никакого дела. Поскольку 
данное пояснение казалось странным, я 
обратился к руководству Финансового 
комитета с риторическим вопросом, поче-
му в повестку дня включены вопросы, по 
поводу которых депутатам Вентспилсской 
городской думы нечего решать? И тогда, 
не дождавшись от руководителя заседания 
Финансового комитета Гунтиса Блумбергса 
возможности высказаться, депутат Айварс 
Лембергс, кажется, вспомнил, что выполняет 
обязанности председателя самоуправления 
(хотя суд это запретил), и, не спросив у руко-
водителя заседания Гунтиса Блумбергса, 
сам взял слово, чтобы рассказать, как эти 
дела происходят в Вентспилсе, потому что 
здесь не какие-нибудь советские времена, 
Кристовскис ничего не знает и не сообража-
ет, чукча такой, пусть едет обратно к себе на 
Чукотку, чукча! 

В качестве маленького отступления от 

происходившего на заседании Финансового 
комитета Вентспилсской думы от 25 мая 
«Ventspilnieks.lv» хочет напомнить читате-
лям, что Министерство охраны окружающей 
среды и регионального развития (VARAM) 
весной этого года заявило, что в самоуправ-
лениях нужно ликвидировать какие-либо 
ограничения, которые запрещают депутатам 
задавать вопросы, так как это недемократич-
но и требует немедленного искоренения. 

Отреагировав на это требование VARAM, 
Вентспилсская городская дума совсем 
недавно, в марте этого года, отправила два 
письма в VARAM. В первом институция, 
надзирающая за работой самоуправлений, 
была проинформирована, что положение о 
Вентспилсской городской думе не ограни-
чивает права депутатов задавать вопросы. 
В свою очередь, во втором письме уточня-
лось, что это положение о самоуправлении 
не ограничивает депутатов не только в отно-
шении количества задаваемых докладчику 
вопросов, но и в отношении их продолжи-
тельности. Депутата, задающего вопросы, 
дескать, можно прервать лишь в том слу-
чае, если возникает необходимость полу-
чить дополнительную информацию, из-за 
чего рассмотрение вопроса на время можно 
было бы отложить. 

Возвращаясь от написанного в отчете 
перед VARAM к живому исполнению положе-
ния о Вентспилсской городской думе на засе-
дании Финансового комитета 25 мая, несо-
мненно, возникает ощущение, что вопросы 
депутатов все же подвергаются цензуре, 
депутату могут помешать задавать вопросы. 
Несмотря на это, выслушав жаргон, достой-
ный обвиненного в тяжких преступлениях 
депутата, я обосновал А. Лембергсу, почему 
сейчас действительно не советские времена. 
Подчеркнул, что в реализации плана по уте-
плению здания на ул. Инжениеру, 89, исполь-
зуются не только деньги самих жильцов зда-
ния, но и средства Европейского Союза, к 
которым каждый депутат должен относиться 
с максимальной ответственностью, так как 
это деньги ЕС, а значит, и деньги латвийских 
налогоплательщиков, поэтому расточитель-
ство недопустимо! 

За высказывание такой крамольной мысли 
лицо, обвиненное в тяжких преступлениях, 
депутат А. Лембергс незамедлительно выта-
щил из-за пазухи выношенную им лживую, 
использованную им уже многократно инфор-
мацию о каких-то там турбинных кораблях, 
которые Кристовскис, будучи министром обо-
роны, якобы купил, что эта покупка принесла 
стране десятки миллионов убытков, дескать, 

это и есть мерило способностей, или истин-
ной необразованности Кристовскиса! Однако 
оказалось, что эти ложные факты о сделке 
по покупке кораблей (на самом деле покуп-
ку осуществил третий после меня министр, 
по крайней мере, через пару лет после того, 
как я оставил должность министра оборо-
ны) не являются последним словом долж-
ностного лица, ответственного за работу 
Вентспилсской городской думы, «председа-
теля» А. Лембергса. В конце концов, оказа-
лось, что ему не нравится цвет кожи лица 
Кристовскиса, по поводу которого «руководи-
тель» громко и многократно высказал заде-
вающие замечания…  

Цивилизованные, думающие правовыми 
категориями люди могли бы спросить: что 
это такое!? Что является основанием для 
такой вседозволенности депутатов большин-
ства, партии «Латвии и Вентспилсу»? Разве 
депутаты, находящиеся в меньшинстве, 
выполняя свои обязанности, которые им 
доверили часть вентспилчан, должны рабо-
тать в такой атмосфере, испытывать сегре-
гацию по месту жительства, цвету кожи, даже 
выслушивать расистские уничижительные 
замечания по поводу отдельных националь-
ностей?  Я думаю, что чукчи не заслуживают 
подобного, даже если унижать их начали в 
те времена, когда депутат А. Лембергс был 
работником идеологического фронта комму-
нистической партии. 

И все это лишь потому, что, будучи депута-
том, находящимся в меньшинстве, на засе-
дании Финансового комитета от 25 мая я 
задал докладчику вопрос по поводу обосно-
вания договорной цены по одной из позиций 
в закупке на повышение энергоэффектив-
ности жилого здания по ул. Инжениеру, 89?! 

Quo vadis (камо грядеши), вседозволен-
ность депутатского большинства в самоу-
правлении? 

ГИРТС ВАЛДИС КРИСТОВСКИС, 
депутат Вентспилсской городской думы 

В настоящее время уровень безработи-
цы, с началом появления работы сезонного 
характера, снизился снова до 4,1%, офици-
ально без работы зарегистрированы непол-
ные 900 вентспилчан. В начале последней 
рабочей недели мая в Вентспилсском отде-
лении Государственного агентства занятости 
зарегистрирована 171 свободная вакансия. 
Можно порадоваться, как много свободных 
вакансий, что с другой стороны означает, что 
длительное время нельзя найти работни-
ков. Это подтверждает факт, что длительное 
время не могут найти более 20 рабочих рук 
сварщиков дуговой сварки, десять и более 
монтажников строительных конструкций и 
металлоконструкций и слесарей, а также мно-
гих других специалистов, где нужны конкрет-

ные навыки и опыт. Работа, которую простой 
человек сделать не может. Такое число сво-
бодных вакансий составляет почти две тре-
тьих всех доступных рабочих мест.  

Ещё одна причина – соотношение рождае-
мости и смертности. В прошлом году во всей 
Латвии число умерших на 7,9 тысяч превы-
сило число новорожденных, в этом показате-
ле схожие пропорции и в городе Вентспилсе, 
и в Вентспилском крае. К тому же в крае в 
прошлом году родился только 61 (!) малыш, 
а число умерших было точно в два раза 
больше. Похожая пропорция наблюдается 
и в городе Вентспилсе, только число ново-
рожденных детей превышает 300 (родилось 
более 500 малышей, но значительное число 
задекларированы и проживали вне города 
или же вообще в других краях).  

В результате небольшого роста рождае-

В Вентспилсе второе самое большое снижение числа 
жителей: в течение года жителей стало меньше на 1,4%

мости в течение последних пяти лет число 
детей и молодых людей в возрасте до 14 лет 
составляет в целом 15,8% от числа жителей. 
Картина будущего немного более обнадёжи-
вающая, так как раньше этот показатель был 
14,4%. Самый большой удельный вес имен-
но в Рижском регионе. Однако в возраст-
ной группе от 15 до 64 лет число продолжа-
ет резко снижаться (-1,5%), но растёт число 
пенсионеров (+0,2%). Во всех регионах при-
мерно пятая часть жителей в возрасте 65 лет 
и выше. И в Вентспилсе (согласно данным 
Социальной службы самоуправления, в нача-
ле этого года пенсию по возрасту получали 
почти 9000 вентспилчан), который руководи-
тели города – богатые пенсионеры – имеют 
обыкновение называть землёй зажиточных 
пенсионеров, хотя в действительности ситуа-
ция такая же, как во всей стране. 
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Зита и Армандс. Время добрых надежд.

Свадьба Зиты и Арманда. С родителями Зиты.
Когда детей ещё легко поднять… Семья Звейниексов  
в Вентспилсе

ПОЦЕЛУЙ НАСТОЯЩЕМУ. 
ПОГРАНИЧНИКУ 

Зита смеётся, что пограничник на её жиз-
ненном пути оказался закономерно.  

«Место жительства моих родителей, 
хорошо известных в кругу медиков врачей 
Андриса и Иветы Норко, было в Валдлаучи, 
прямо на границе между Кекавской волостью 
Ригой, но ни одного пограничника, конеч-
но, на ней не было… Однажды, с характер-
ной для студентов беспечностью опоздав на 
автобус до дому, бродила по Старой Риге, 
потому что до следующего автобуса нужно 
было ждать полтора часа. С мной заговори-
ла компания весёлых и лихих парней, при-
гласив присоединиться к ним на празднова-
ние дня рождения одного из их товарищей. В 
кафе парни попросили преподнести в каче-
стве подарка юбиляру обязательный поце-
луй, что я и сделала, однако оказалось, что 
надо мной подшутили, настоящим юбиля-
ром, ожидавшим поцелуя, оказался совсем 
другой парень.  Когда я и этого поздравила, 
началось ещё большее веселье, так как и 
этот не был настоящим.  Следующего пре-
тендента я попросила честно признаться, у 
него сегодня день рождение или нет, и тогда 
обнаружилось, что настоящий виновник 
торжества в компании друзей и товарищей 
по службе Армандс, как позднее узнала –  

«Жизнь предлагает, 
я выбираю…»
Среди многочисленных возможностей, которые студентке 
Международной высшей школы практической психологии Зите 
предоставляла судьба, девушка как одну из первых без сомнений 
выбрала самую красивую и ценную: Любовь. Именно так, с 
большой буквы, став пятнадцать лет назад женой вентспилсского 
пограничника Арманда Звейниекса, и вместе с тем получив такую 
характерную для побережья Курземе, очень созвучную с именем 
фамилию – Зита Звейниеце. А после окончания высшей школы 
– и место жительства в Вентспилсе, на тихой улице Лигатнес в 
Галиньциемсе, где на широком газоне частного дома до девяти 
и семи лет уже “подросли» её дети – Агнета и Бруно Свенс. В 
последнее время им компанию составляет получившая хорошее 
воспитание и квалификацию канистерапевта собака породы 
гладкошерстный ретривер – Джейна.  Хотя – ни супруги, ни 
сейчас её дети и даже элегантная Джейна – не домоседы.  Когда? 
У Зиты работа в высшей школе, ещё надо проводить сеансы 
канистерапии, у Арманда служба и спорт, у детей школа, занятия, 
у всех – участие в выставках собак и путешествия, путешествия, 
путешествия… 

пограничник (и спортсмен) в Вентспилсе. 
Мой будущий муж, с которым живём уже вто-
рой десяток лет, и не надоело, так как гра-
ницы взаимного доверия в семье никогда не 
нарушаются», Зита считает, что с годами они 
становятся само собой разумеющимися не 
только для них, но и для детей.   

СДЕЛАТЬ МОЖНО, НО НЕ ПО ДУШЕ
Зита рассказала, что её мечтой в детстве 

и в школьные годы было продолжить тради-
цию родителей и прародителей – учиться на 
врача, лучше всего – на хирурга. Но по при-
чине различных обстоятельств, с сегодняш-
ней точки зрения – безосновательно, с меч-
той было покончено, и она выбрала учиться 
на факультете компьютерного дизайна.   

«Специальность была вполне нормаль-
ной, но в практической работе приходилось 
сталкиваться с ситуациями, которые по-че-
ловечески для меня были неприемлемы: 
чтобы выполнить заказ, приходилось нару-
шать привычные этические принципы. Не 
пыталась нести рабочую нагрузку, которую 
выполнить можно, но которая в душе непри-
ятная, так как по природе я человек очень 
коммуникабельный и не сомневалась, что 
найду другие предложения, которые прине-
сут удовлетворение», Зита за способность 
понимать людей и умение даже в слож-

ных ситуациях найти компромисс благодар-
на прежде всего образцу своих родителей, 
который позднее она дополнила собствен-
ным опытом.  Зита нашла работу в реклам-
ном бизнесе, однако на свет должен был 
появиться сын, а затем последовал переезд 
в Вентспилс. “Это было восемь лет назад, 
и тогда город был чистый, зелёный и ухо-
женный, сейчас он стал ещё красивее. И 
более удобный детям, да и самим, потому 
что здесь можно быстро добраться до учреж-
дений образования и оказывающих услу-
ги служб», оценивает Зита, вспоминая, что 
труднее было установить более тесные кон-
такты с достаточно сдержанными в общении 
курземцами. Быстрее «интегрироваться» в 
местное общество помог муж, чей спортив-

ный дух, добросердечность и чувство юмора 
были известны и приемлемы довольно боль-
шому кругу знакомых. Когда до детсадовско-
го возраста подросла и звавшаяся солныш-
ком доченька Агнета, Зита начала работать 
на автозаправочной станции “Statoil”. 

К ЧЁРТУ УНИТАЗЫ!
«Росли расходы на содержание семьи, не 

хотелось отказываться от привычных путе-
шествий за границу.  Нужны были день-
ги, зарплату в “Statoil” платили скромную. 
Было также интересно – покупателей много 
и все они разные, почти каждый может 
сказать какой-нибудь комплимент, остроум-
но пошутить или рассказать какую-нибудь 
новость. Некоторых даже могла называть 
своими фанами, однако… часто проскаль-
зывала мысль: к чёрту, неужели для этого 
мне нужно было учиться в высшем учебном 
заведении, чтобы целый день стоять за кас-
совым аппаратом и еще убирать туалеты, 
потому что и это входило в трудовые обязан-
ности. Какое-то время всему этому я могла 
противопоставлять свой юмор и известную 
долю самоиронии, но следила и за объявле-
ниями, и предложениями работы. И, конечно, 
использовала данные мне от природы ком-
муникативные способности, о возможностях 
найти другую работу поговорила с людьми, 
с которыми познакомилась в Вентспилсе и 
которых начала понимать и принимать всё 
лучше», Зита улыбается по поводу своего 
знания языка  вентиней, в этой области есть 
ещё куда расти и совершенствоваться… 
Таким образом  работница “Statoil” попала 
в банк “Citadele”, где нужно было освоить 
некоторые знания, характерные для систе-
мы финансов, однако в принципе это была 
знакомая ей (и по душе) работа  с клиентами. 

«СОЛИДНЫЙ, НО СДЕРЖАННЫЙ БАНК 
“CITADELE”»

«Было интересно узнавать и осваивать мир 
финансов, в конце концов, всё в жизни ког-
да-нибудь может пригодиться, но очень быстро 
я поняла, что для меня как для экстраверта, 
для моей человеческой природы, направ-
ленной на инициативу и действия, как бы 
это точнее сказать, – работа слишком солид-
ная и регламентированная. Когда появилась 
возможность работать на международном  
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«Dakter’s dos, dakter’s dos, dakters brīvu dienu dos...» (доктор 
даст, доктор даст, доктор выходной мне даст), пел в свое время 
популярный эстрадный певец Виктор Лапченок о любителе 
веселой жизни, который после бурной ночи всегда получает 
выходной – ведь доктор не зверь какой-нибудь, входит в поло-
жение… Времена меняются, а нравы, как известно, меняются 
не так стремительно. Больничные для уставших после бурной 
вечеринки, выданные доктором, сейчас менее распростра-
нены, однако для тех, кому строгий закон дышит в затылок, 
такой «больничный» – настоящая панацея во всех жизненных 
ситуациях. 

Новый регламент по защите личных данных, конечно, запрещает 
погружаться в детали истинного состояния здоровья того или иного 
публичного персонажа, но однако главные события этой недели в 
Вентспилсе и крае – произошедшее в детском доме «Стикли» – 
заставляет актуализировать давнюю проблему: как только тучи на 
горизонте сгущаются, часть ответственных должностных лиц неожи-
данно становятся немощными, неизлечимо больными, с которыми 
длительное время невозможно встретиться никому, за исключением 
медперсонала. А потом уж в зависимости от степени обеспеченно-
сти и богатства фантазии конкретный субъект, имеющий отношение 
к событию, ложится на кровать и болеет. Или необходимо длитель-
ное лечение в какой-нибудь заграничной клинике, название кото-
рой держится в секрете, или – нужно полностью отдаться в руки 
местных эскулапов. А сама болезнь обычно настолько тяжелая, 
что человек ни в коем случае не может не только принимать ответ-
ственные решения, но и отвечать на простые вопросы, заданные 
по телефону… 

Конечно, конечно, никто не может и не хочет утверждать, что нео-
жиданная длительная болезнь однажды не прервет ваше привыч-
ное течение жизни. Так, к сожалению, случается. И все же пара-
доксальным образом обострения болезни часто случаются имен-
но в то время, когда проверяющие институции, правоохранитель-
ные учреждения или другие непрошеные контролеры собираются 
взяться за тщательную проверку самого лица или руководимого им 
учреждения. И в таких случаях всегда остроумное устное народное 
творчество присваивает слову «больничный» анекдотическое зву-
чание. Самое комичное в этом факте то, что, по сути, относитель-
но бесконечных болезней и «длительных проблем со здоровьем» 
всем все понятно уже в самом начале, однако сделать никто ничего 
не может. Ведь человек же болен… В этом смысле универсальный 
метод работает на всех уровнях – начиная от рядового руководите-
ля учреждения самоуправления и заканчивая городскими и крае-
выми мэрами различного калибра, министрами и руководителями 
крупных государственных учреждений. И если уж метод работает, 
то зачем выдумывать что-то новое. 

Правда, если страшная болезнь не приводит ко всем нам извест-
ному печальному концу, то когда-нибудь должно произойти выз-
доровление. А проблемы, которые длительное лечение отдалило, 
появляются снова – с удвоенной силой. Благодаря усиленному вни-
манию прессы, краевому самоуправлению пришлось делать шаги, 
которые должны были бы помочь решать вопросы, связанные с 
заботой о детях, отношением к ним и идентифицированными «спор-
ными случаями» (как дипломатично высказалось должностное лицо 
Министерства благосостояния) в детском доме «Стикли». И в этом 
случае «больничный» руководителю, наверное, не поможет, поэто-
му мы можем пожелать ему лишь скорейшего выздоровления. 

Однако методов, как бороться со злостными «больничными» в 
подобных случаях, все еще нет. Если еще можно понять, почему 
такой «больничный» используется в случаях, когда кому-нибудь 
из подозреваемых необходимо затянуть процесс расследования, 
судебный процесс или, например, вступление в силу приговора, а 
также использовать болезнь, чтобы не являться для дачи показа-
ний в прокуратуре или суде, то «больничные» в случае, когда про-
блемы в руководимом учреждении придется решать независимо от 
длительности болезни, понять трудно. Скорее, наоборот – в этом 
случае «болящий» вызовет у контролеров и руководителей мини-
стерств или самоуправлений намного более критическое отноше-
ние. И, конечно, это однозначно укажет на то, что там действитель-
но что-то не в порядке. Если нормально подготовив документы и 
свидетельства, сотрудничая с потенциальными контролерами или 
следователями возможно аргументировать, что в этот раз раздули 
из мухи слона, то «больничный» станет неопровержимым поводом 
для вердикта: несоответствие занимаемой должности. Но, с другой 
стороны, по-человечески можно понять: кто же в школьные годы 
не вызывал у себя температуру, чтобы не идти на контрольную по 
химии или алгебре… Кто знает, может, все же удастся избежать. Так 
по-детски, но, определенно, характерно для человека…  

Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

Доктор выручит

В городе Вентспилсе зарегистрировано второе самое большое снижение числа жителей среди всех горо-
дов Латвии республиканского значения. Согласно обнародованным данным Центрального статистического 
управления, в течение года число жителей в Вентспилсе уменьшилось на 1,4%. Хотя руководство самоуправ-
ления продолжает утверждать обратное, т. е. многие выбирают переезд именно в Вентспилс, официальные 
государственные данные говорят об обратном. К тому же и число жителей – из обобщённой Центральным 
статистическим управлением информации следует, что в начале этого года в городе Вентспилсе проживало 
36,2 тысяч человек (число постоянных жителей, согласно данным Министерства охраны среды и региональ-
ного развития, ещё меньше – 34,9 тыс. человек), а не на несколько тысяч больше, как утверждают руководи-
тели города. Для сравнения стоит упомянуть, что еще 12 лет назад официальное число жителей Вентспилса 
было 43,69 тысячи жителей. Следовательно, в течение 12 лет число уменьшилось на больше чем 7 тысяч 
человек. Для такого небольшого города, как Вентспилс, это огромное число. 

В Вентспилсе второе самое большое 
снижение числа жителей: в течение 
года жителей стало меньше на 1,4%

Т о, что в имеющихся в регионах городах, в 
том числе и городах республиканского значе-
ния, наблюдается и будет наблюдаться сни-
жение числа жителей, нет ничего нового. Это 
объясняется многими причинами. Во-первых, 

столица как центр государства во всем мире как магнит, 
который притягивает людей и куда они «уплывают» глав-
ным образом руководимые экономическими мотивами 
– в поисках работы, большей зарплаты, лучшей конку-
рентоспособности и возможностей роста, а также из-за 
других преимуществ. Такие возможности вообще не 
могут, а если могут, то в меньшей степени, предоставить 
города – одни больше, другие меньше. Самый большой 
вызов – это удержать молодое поколение, а также вер-
нуть их в родной регион и после получения документа 
об образовании. Конечно, при условии, что есть возмож-
ности работы, соответствующей полученной квалифи-
кации. К сожалению, и Вентспилс среди тех городов, в 
которых возможностей работы в таких сферах, которые 
в основном не связаны с производственной сферой и 
технологиями, практически нет. Особенно это относит-
ся к должностям руководителя и на уровне руководства, 
которые в иерархии самоуправления и находящихся в 

его подчинении структур фактически является внутрен-
ним распределением по принципу – «своим», а “со сто-
роны» можно попасть только в том случае, если квали-
фицированного специалиста нет и поэтому вынужде-
ны искать его на стороне.  Средний уровень зарплаты 
в Вентспилсе также ещё далеко отстаёт от, например, 
уровня зарплаты в Риге, Елгаве или Юрмале, меньше – 
в Лиепае. Показатель динамики снижения числа жителей 
в Вентспилсе второй самый большой среди всех горо-
дов республиканского значения. Самое большое сни-
жение (на 1,6%) единственно в Даугавпилсе, где также 
зарегистрированный уровень безработицы среди трудо-
способного населения, в отличие от Вентспилса, почти 
в два раза выше – соответственно 4,1% и 7,5%. Самое 
большое снижение числа жителей по-прежнему наблю-
дается в Латгальском регионе (2,0%), а в Курземе оно 
составляет 1,3%. Важно, что 1/6 часть от общего сниже-
ния числа жителей во всей Курземе составляет снижение 
числа жителей именно в городе Вентспилсе.  Прирост 
среди больших городов есть в Юрмале и в Валмиере, 
где, между прочим, самый низкий уровень безработицы 
в стране (3,0%).
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Это вопрос, по-видимому, зани-
мает большинство мам и пап. 
Понятно, что летом хоть на один 
месяц можно отправить детей к 
бабушке с дедушкой или устро-
ить в какой-нибудь увлекатель-
ный детский лагерь. Однако – 
где дети, там больше веселья и 
озорства, больше удали и балов-
ства, а, следовательно, вместе 
с тем увеличивается и риск раз-
личных несчастных случаев. 
Скорее всего я буду не един-
ственной родительницей, у кото-
рой в такие вечера на душе нес-
покойно… Но что делать, чтобы 
наши дети провели незабыва-
емые каникулы в самом пози-
тивном смысле, чтобы и нам – 
мамам и папам – вечерами было спокойно и сладко спалось? Газета «Ventspilnieks.lv» вместе с медиками 
и сотрудниками пожарно-спасательной службы обобщила самые важные советы по безопасности и шагам 
действий в случае (тьфу-тьфу-тьфу!), если возникнет такая необходимость. 

Лето – каникулы и время лагерей. Как 
провести летние каникулы безопасно? 

Н еобдуманное и безрассудное поведение, а 
также незнание часто приводят к трагиче-
ским последствиям. Каждое лето – это то 
время, когда случается больше всего траги-
ческих несчастных случаев – именно в лет-

ние месяцы несколько десятков детей и взрослых попа-
дают в различные опасные ситуации, страдают, а также 
погибают… Именно поэтому родители должны сначала 
сами тщательно продумать, а затем обсудить с детьми 
данные темы, чтобы этим летом отдых на природе не 
обернулся трагедией.  Дети в конце концов учатся и смо-
трят на то, как поступают их родители и другие взрослые 
– если они будут безответственными и нарушат прави-

ла безопасности, то точно так же поступят и дети, так 
как будут думать, что это правильно. Также детям нужно 
объяснять, что различные запреты и требования к безо-
пасности существуют не потому, что так хотят взрослые, 
а для того, чтобы не случилось несчастье! 

Как вести себя, отдыхая у воды? Когда наступает лето 
и становится очень жарко, главная возможность охла-
диться – это купание. Купаться желательно в офици-
альных местах для купания, о чём свидетельствует знак 
«Купаться разрешено», если вблизи нет такого места для 
купания, то в таких местах, где берег пологий, с твёрдым 


